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La Alianza posa música

s’obrirà a final de mes

Foto: S.Quinzá

El carril lúdic esportiu a l’ermita

al 779 aniversari
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IMPORTANT
Aquest setmanari no accepta com a seues les opinions 
expressades pels col·laboradors, que tenen l’exclusiva 
responsabilitat del text publicat amb la seua firma, ni es 
fa responsable de l’autenticitat de la publicitat. Vinaròs 
agraeix totes les col·laboracions, però adverteix 
que els originals a les diferents seccions no podran 
sobrepassar les 25 línies de lletra Times New 
Roman (cp.12), excepte en el cas de partits 
polítics amb representació municipal que 
tenen assignat un espai fixe. En l’original, hi 
haurà de constar la firma i figurar el nom, cognoms, 
domicili, telèfon, fotocòpia del DNI de l’autor, o bé, 
en el cas d’entitats, del representant responsable. 
No s’admetran pseudònims. La direcció no es 
compromet a publicar les col·laboracions que 
arriben després del dimarts a les 13 hores.
Per correu electrònic:  
diariet@vinaros.es, usb, cd, i, en última 
instància, en paper. 
Els escr i ts que requerisquen resposta sols 
s ’admetrà un torn de rèpl ica.

ACTUALITAT

X. Flores
Quan falta menys d’un mes per a la conclusió de la segona 
fase del carril lúdic a l’ermita, l’alcalde, Guillem Alsina, 
acompanyat dels regidors d’Urbanisme José  Chaler, el 
de Promoció de la Ciutat, Marc Albella, i els de Transició 
Ecològica, Hugo Romero i Obres i Serveis, Carmen Morellà, 
van cursar divendres 2 d’octubre una visita a les obres. 
Aquesta actuació abasta el tram que va des de 
l’encreuament de Dos Vilàs fins al pont de l’ermita, on s’ha 
construït una rotonda en l’encreuament de Dos Vilàs que 
descongestionarà el trànsit i enllaçarà amb el primer tram 
del carril lúdic i es crearà un nou carril de 3 metres d’ample 
que recorrerà gairebé 2 quilòmetres fins a arribar al pont 
de l’ermita. Una altra de les obres importants d’aquesta 
segona fase ha estat la construcció d’un nou pont de 
102 metres de longitud i 7 d’amplària per a permetre 
el pas dels vehicles. Aquest nou pont s’ha construït al 
costat del pont antic, que s’adequarà per als vianants i 
bicis amb la col·locació de baranes de protecció. D’altra 
banda, al llarg del carril es disposaran diversos espais per 
al descans perquè també sigui una ruta saludable per a 
aquelles persones necessitin que fer un petit respir de 
tant en tant. En aquest sentit, es podrà gaudir del nou 

parc de la Paret Blanca, que té un lloc específic perquè les 
mascotes practiquin Agility, a més de diversos jocs i zones 
recreatives i de descans.
L’alcalde, Guillem Alsina va dir que “es tracta d’una 
obra molt esperada pels  vinarossencs, ja que amb ella 
es reduirà la perillositat del pont, i enllaçant amb la 
primera fase d’aquest carril lúdic hi haurà 3 km de carril 
bici i per als vianants separat del carril de rodadura”. 
Alsina va considerar que quan s’obri al públic aquesta segona 
fase, “canviarà la manera d’utilitzar aquesta sendera des del 
poble a l’ermita, ja que s’haurà guanyat en seguretat viària”. 
Les obres de la segona fase estan realitzades per l’empresa 
Aglomerats Els Serrans S.A.O. per un import a la baixa 
d’1.076.244,25€.
La conclusió, segons va explicar el tècnic de l’obra, 
Víctor Durá, està prevista per a finals del mes d’octubre, 
amb el que s’espera que aquesta tardor el carril lúdic 
ja pugui ser utilitzat íntegrament, oferint un vial 
més segur per a les persones que practiquen esport. 
Són molts els veïns que aprofiten el carril per a anar amb 
bici, caminar o córrer i una vegada acabada la segona 
fase de les obres podran arribar fins a l’ermita amb major 
seguretat.

Vinaròs ultima les obres del carril 
lúdic a l’ermita amb la construcció 

del pont sobre el Cervol

L’actuació, un gran carril bici i per als vianants del poble a l’ermita, culminarà  a finals de mes
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ACTUALITAT

L’antic pont es conserva i serà per a ciclistes i vianants. El nou es destina a vehicles
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ACTUALITAT

X. Flores
La Policía Local de Vinaròs ha firmado el protocolo de 
colaboración con las policías locales de los vecinos 
municipios de Alcanar y Ulldecona (Tarragona) 
con el objetivo de mejorar el intercambio de 
información entre los cuerpos de seguridad 
y conseguir una mayor eficiencia. El acuerdo 
incluye la celebración de reuniones mensuales 
para evaluar el estado de los caminos rurales así 
como la evolución de los delitos en el campo y el 
establecimiento de criterios homogéneos a la hora 
de actuar cuando se produzcan fuertes lluvias. 
Este protocolo de colaboración es el resultado de 
la primera reunión celebrada este pasado mes 
de septiembre en el Ayuntamiento de Vinaròs 
entre los alcaldes y los jefes de policía de los tres 
municipios.  
A este acuerdo se podría sumar también 
próximamente el municipio de La Sénia, que 
también linda con Vinaròs. 
El encuentro entre estos municipios fue impulsado 
por el alcalde de Vinaròs, Guillem Alsina, para 
coordinar acciones y propuestas a las problemáticas 
conjuntas de estas poblaciones limítrofes.  El primer 
edil vinarocense se mostró convencido de que esta 
será la primera de más reuniones en este sentido.  
“Es una muy buena oportunidad para conocer los 

problemas que estamos teniendo en este aspecto 
y colaborar y emprender acciones conjuntas, 
aumentando también la fluidez informativa en 
cuestiones de seguridad”, ha destacado Alsina.
Las obras de mejora de la carretera N-238, vial que 
une a los tres municipios, es otro de los temas que 
incumben a estas poblaciones. No en vano, se trata 
de una de las obras más reivindicadas desde hace 
muchos años, dada la peligrosidad del vial.
Alsina explicó que el inicio de las obras está previsto 

para principios del mes de noviembre, aunque en 
este momento la empresa Pavasal ya ha iniciado 
los trabajos topográficos. El plazo de ejecución 
de la obra es de 30 meses. Durante las obras está 
previsto realizar una carretera de servidumbre de 
paso para dar una solución a toda aquella gente 
que utiliza este vial para trabajar o ir a su finca.
Otro de los proyectos que estos municipios quieren 
recuperar es la puesta en valor del río Sénia, desde 
su inicio a su desembocadura.

Redacció
L’Ajuntament de Vinaròs ha tret a participació 
ciutadana el primer reglament del Consell Local 
d’Inclusió i Drets Socials. La finalitat és que és veïns 
puguen formar part de la redacció de les normes 
que han de regir aquest nou òrgan que es vol 
posar en marxa des del Govern Municipal. Per a 
participar només caldrà accedir a la pàgina oficial 
de l’Ajuntament, de manera que tota la ciutadania 
podrà fer les aportacions que considere oportunes 
per a reglamentar el nou òrgan.
El Consell Local d’Inclusió i Drets Socials serà un 
instrument destinat a la participació ciutadana 
per a promoure la cohesió i la inclusió social de la 
ciutadania de Vinaròs.
La regidora de Polítiques Inclusives, Berta 
Domènech, ha destacat que “des de l’Ajuntament 
considerem necessari aquest òrgan per a tenir un 
espai de trobada, reflexió i discussió constructiva 
amb les entitats del tercer sector amb la finalitat 
de col·laborar i cohesionar encara més les accions 
destinades al benestar social”. En aquest sentit, 
insistia que “les entitats del tercer sector realitzen 
una gran tasca per a la ciutadania de Vinaròs, i volem 
seguir potenciant des de l’Ajuntament una tasca 
conjunta i cohesionada”.
Per acabar Domènech ha convidat a tota la 
ciutadania a participar en la redacció del Consell, 
perquè segons afegia les aportacions ajudaran 
a elaborar el reglament que marcarà la pauta la 
creació del nou òrgan.

La Policía Local de Vinaròs firma un acuerdo con sus homólogos 
de Alcanar y Ulldecona para mejorar la seguridad 

L’Ajuntament obre la participació ciutadana per a redactar el 
reglament del Consell Local d’Inclusió i Drets Socials
L’objectiu és posar en marxa un òrgan de trobada entre el Govern Municipal i les entitats socials per a millorar la 
qualitat de vida dels veïns
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X.Flores
La Oficina de Información y Atención 
al Consumidor (OIAC) de Vinaròs está 
acumulando quejas de usuarios debido a las 
dificultades que tienen para poder contactar 
y solicitar cita y los retrasos que se producen 
en la atención una vez disponen de hora 
concertada. Tanto el PP de Vinaròs a través 
de su portavoz municipal, Juan Amat, como 
el grupo municipal Ciudadanos, a través de 
su portavoz Manuel Herrera, han transmitido 
esta queja al equipo de gobierno en varias 
ocasiones 
El concejal de Gobernación y Recursos 
Humanos, Fernando Juan, ha explicado 
al respecto que “es una obviedad que la 
pandemia de Covid-19 ha trastocado todo 
lo relativo a la atención en la administración 
pública y en la administración local también 
se han tenido que realizar grandes cambios 
que han afectado al servicio en los últimos 
meses. La nueva normalidad nada tiene que 
ver con la normalidad y en el caso de la OIAC 
tuvo que aplicarse el protocolo de prevención 

del coronavirus, lo que provocó que de ocho 
trabajadores pasáramos a tan solo cuatro con 
posibilidad de atender al tener que cumplir la 
normativa”, explicó. 
Juan también señaló que también se ha visto 
afectada la atención en el PROP, servicio en el 
que hay entre dos y tres trabajadores. Además, 
recordó que se ha tenido que eliminar 
la sala de espera, y que se han instalado 
mamparas de protección y otros elementos. 
También dijo que “ha habido algunas bajas y 
vulnerabilidades entre los trabajadores que al 
tener que aplicar el protocolo de prevención 
nos han hecho cambiar muchas cosas”. 
Subrayó también que “ha habido mucha prisa 
en implementar los sistemas informáticos 
para facilitar los trámites online y debido 
a esta rapidez hemos cometido fallos, y 
estamos ahora trabajando en recuperar el 
funcionamiento de esta oficina y seguimos 
en el proceso. Estamos esforzándonos para 
conseguirlo. Las citas previas han funcionado 
bien hasta que a mediados de agosto 
empezaron los problemas.”

La OIAC acumula quejas tras reducirse a la mitad los trabajadores 
por las medidas de seguridad y sanitarias contra el Covid-19

Colas en la OIAC esta semana

Joventut presenta la programació del Casal Jove per a l’últim trimestre de l’any

La regidora de Política Social i Joventut, Berta Domènech va presentar dimecres a la 
biblioteca pública la programació del Casal Jove per  al quart trimestre del 2020, que 
consta d’una desena de cursos i tallers d’interès, tots ells gratuïts.
La programació comença amb el taller  “Creació del teu currículum” i “Afrontar una 
entrevista de treball”, els dies 16 i 17 d’octubre, un taller d’autoestima i amor per al 
24 d’octubre i l’activitat de Halloween el 31 d’octubre. Per al mes de novembre està 
prevista la formació de prevenció del bullying, de 15 hores, del 7 al 14 de novembre i 
la formació de llengua de signes, els dies 21 i 28 de novembre, curs que es repetirà al 
desembre. 
Per al mes de novembre, el dia 21 es farà el taller de diversitat sexual i de gènere al 
Casal Jove i el dia 26  el curs de manipulador d’aliments a la biblioteca. Els dies 27 de 
novembre i 4, 11 i 18 de desembre serà el torn del taller de tècniques d’estudi i el 5 de 
desembre la gastronomia pren protagonisme amb el curs de cuina per a la joventut.
D’altra banda, cal recordar que els dimarts i els dijous de 17 a 20 hores està obert el 
Casal Acadèmic on es poden realitzar els treballs en grup o individualment amb accés 
a internet.
Les inscripcions als cursos poden fer-se al Casal Jove, c/Carreró 51, telèfon 964400314 i 
636222743 o per correu electrònic a casaljove@vinaros.es
A l’apartat “Tauler Municipal” d’aquest setmanari, pàgina 28, es pot consultar tota la 
programació i els horaris dels cursos

X.F
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Nuevas Generaciones de Vinaròs ha mostrado 
su malestar por el recorte en los trenes 
Regionales entre Vinaròs y Castellón realizado 
por el gobierno del PSOE y que ha reducido de 
12 a 6 los trenes diarios por sentido entre las dos 
poblaciones.
Edgard Pau, presidente de NNGG Vinaròs, ha 
afirmado que “el inicio de curso en la UJI ha 
demostrado que es imprescindible recuperar 
los 12 trenes diarios que implantó un gobierno 
del Partido Popular y que ahora el gobierno 
socialista ha recortado a la mitad para que los 
estudiantes tengan alternativas suficientes para 

poder ir y volver de la Universidad”.
Pau ha lamentado que “el recorte a la mitad 
ha provocado en estos días de inicio de curso 
imágenes de trenes abarrotados, donde es 
imposible guardar la distancia de seguridad 
para evitar el contagio del COVID”.
El presidente de la formación juvenil popular 
ha exigido “una solución inmediata y que 
únicamente puede ser volver a la situación 
previa a la pandemia, es decir con 12 trenes por 
sentido y día. Todo lo que no sea recuperar esos 
trenes es un recorte a los jóvenes injustificado y 
que nos perjudica muy gravemente”.

El Partido Popular de Vinaròs, a través 
de su portavoz adjunto, Lluís Gandía, 
ha denunciado “el intento por parte del 
equipo de gobierno de engañar a los 
vinarocenses anunciando la recuperación 
de nuevas frecuencias ferroviarias entre 
Vinaròs y Castellón por las redes sociales 
cuando es mentira y la realidad es que se 
mantiene el recorte realizado por RENFE 
que nos ha dejado de nuevo con 6 trenes 
diarios en lugar de los 12 que aprobó el 
Partido Popular”.

Gandía ha señalado que “el pasado 16 
de septiembre las redes sociales del 
Ayuntamiento de Vinaròs daban cuenta 
de la recuperación de 2 trenes y este fin de 
semana se ha repetido el anuncio cuando 

no se incrementa el número de trenes, 
sino que únicamente se realiza un cambio 
de horarios que, además, perjudica a los 
usuarios de Vinaròs”.

Los populares han indicado que “por 
mucho que intenten engañar desde el 
Ayuntamiento la realidad es que tenemos 
la mitad de trenes que antes de la pandemia 
y en lugar de reclamar y exigir al Ministerio 
de Fomento la vuelta a la normalidad 
el gobierno municipal prefiere tapar las 
vergüenzas a RENFE antes que luchar por 
un servicio que merecen los vinarocenses”.
Algunos ciudadanos vinarocenses han 
llamado la atención por este hecho en las 
redes sociales del Ayuntamiento, afeando 
al gobierno municipal el anuncio.

Nuevas Generaciones de Vinaròs pide recuperar los 12 trenes regionales 
entre Vinaròs y Castellón

El PP acusa al Ayuntamiento de “engañar” a los vinarocenses 
al anunciar en sus redes sociales nuevos trenes Regionales 
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Podría deciros aproxi-
madamente que en el 
80% de los casos que he 
conocido este año, des-

de que ejerzo como Psicóloga Infanto-Juvenil, 
aparece el videojuego “Fortnite” cómo uno de 
los desencadenantes que animan a los padres 
a necesitar ayuda psicológica. Son muchas las 
horas que los niños/as de hoy en día invierten 
en este videojuego, pero… ¿en qué consiste el 
objetivo del juego?

Fortnite, qué es y cómo se utiliza
Fortnite es un videojuego de ‘battle royale 
‘lanzado en 2017, opta con diferentes modos 
de juego, en uno de ellos pueden participar 
hasta 100 jugadores on-line, es decir, los jóvenes 
no conocen quiénes son sus contrincantes y 
además tienen activado un micrófono por el 
cual comentan la jugada, así como también, 
se pueden escuchar toda clase de insultos. 
Estos videojuegos, entre sus servicios, ofrecen 
opciones de compra (generalmente pequeñas), 
que permiten obtener premios o complementos 
virtuales (ropa, armas, mochilas...etc). 

El componente adictivo
Si buscáis por Internet, en su misma descripción, 
describe que el videojuego destaca por su 
dinamismo, sencillez e intensidad, es decir, 
fácil de aprender a jugar y además debido a su 
intensidad, los niños/as pueden experimentar 
emociones muy fuertes y satisfactorias en muy 

pocos minutos. ¿Os suena esta sensación? Las 
sensaciones que manifiestan los niños/as en 
el videojuego coinciden con las mismas que 
experimentan las personas que consumen algún 
tipo de droga. Generalmente, los consumidores 
buscan lo mismo: Poder sentir esa intensidad 
de emoción rápidamente para poder evitar 
emociones como frustración o tristeza. 

El cerebro del niño
Es conocido que las personas hasta 
aproximadamente los veinticinco años de 
edad no contamos con un cerebro maduro 
bien estructurado. Faltan miles de conexiones 
entre neuronas que nos ayudan en aspectos 
cómo: la toma de decisiones, planificación o 
creatividad. Funciones importantes, que una vez 
consolidadas son las capacidades superiores que 
diferencian a un adulto de un niño/a. 
Por tanto, estamos dejando jugar en exceso a 
jóvenes que aún no cuentan con un cerebro 
formado en su totalidad y en el que experimentan 
sensaciones de alta intensidad. Esas emociones 
tan gratificantes para ellos pueden llegar a 
suponer un retroceso en su agilidad mental 
impidiendo que las conexiones necesarias para 
planificar una situación se vean deterioradas en 
un futuro. 

La falta de límites en el tiempo de ocio
Resulta especialmente relevante el rol que se está 
confiriendo a los videojuegos, una forma común 
de entretenimiento en nuestro país, sobre todo 

para los niños de entre 6 y 11 años, quienes 
suelen dedicar un tiempo importante a jugar 
con ellos.  Existe una preocupación creciente 
por la falta de definición de límites entre algunos 
tipos de videojuegos, el propio videojuego no 
diferencia si el jugador es un adulto o un niño/a. 
Por tanto ¿quién implanta los límites?  En el caso 
que los cuidadores responsables del menor, 
necesiten ponerse de acuerdo para gestionar 
el tiempo de ocio de sus hijos/as, es necesario 
tener en cuenta cómo ponerlos, algunas de las 
orientaciones básicas residen en:
 Establecer reglas claras y explicar las razones 
de esas reglas.

Ser coherentes. Mamá y papá deben tener 
la misma opinión respecto al problema de 
conducta del chiquito.

Mostrarse firmes respecto a lo que el padre y 
la madre hayan decidido, de forma conjunta.

Prevención
Las intervenciones preventivas deberían 
orientarse hacia estrategias de ocio responsable y 
saludable, de cara a evitar la identificación de los 
juegos cómo una actividad de entretenimiento 
de bajo riesgo. Obviamente, los tiempos han 
cambiado, y el niño/a de hace veinte años no se 
identifica con nada del niño/a de la actualidad, 
podemos utilizar el videojuego cómo su forma 
de escape de realidad, pero siempre con un uso 
del tiempo responsable.

Fortnite y la adicción al juego en menores, 
un problema creciente 

Judith Gómez Rodríguez 
Psicóloga Infanto-Juvenil (Vinaròs) CV15024
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El mes de setembre que ara tanquem 
és tradicionalment el de la recol·lecció, 
de la fi del cicle agrari anual. La vinya 
és un dels màxims exponents dels 
cultius mediterranis, de la llorejada dieta 
mediterrània i per això, el temps de la verema 
és una festa encisadora per als sentits. 
Comença d’aquesta forma el màgic ritual que 
transformarà aquest raïm en vi. I parlar de vi no és 
parlar de qualsevol cosa, és parlar de l’essència i 
la naturalesa humana des de temps ancestrals. 
L’elaboració i exportació de vi va ser, per Vinaròs 
i comarca, la principal activitat econòmica fins 
fa poc més d’un segle, provocant la construcció 
i posterior intens tràfec de mercaderies al 
nostre port. En aquest temps no tan llunyans, 
els carrers de Vinaròs s’omplien  de carros 
carregats de raïm, de boters, de branques 
d´argilaga als balcons per anunciar el vi de 

collita i fins i tot les cames dels vinarossencs 
es tronaven roges a força de trepitjar. 
 
La Regidoria de Promoció de la Ciutat i Interés 
Turístc ha volgut recuperar part d´aquesta 
entranyable tradició local amb una experiència 
temàtica enoturística: La Verema: Glops 
d’Història al Maestrat. La ruta, amb totes les 
mesures de seguretat, va abordar des de la 
història i  orígens  del vi, visita a una vinya 
ecològica en plena producció, tast de les 
varietats de raïm tradicionals del Maestrat, 
participació  en la  verema, simulació de 
trepitjat, tast de most, i va finalitzar amb 
tast de vins i productes de  Km0  en una 
espectacular bodega situada al cor de Canet 
lo Roig, de la mà del celler de Vins L’Estanquer. 
Aquest octubre us oferirem més 
experiències úniques i segures per gaudir 

del territori, realitzades per l’empresa de 
turisme responsable Explora Maestrat. 
El pròxim dissabte 10 d’octubre la Regidoria 
de Promoció de la Ciutat i Interés Turístic 
amb la  col·laboració  de la Confraria de 
Pescadors ha organitzat un Vermut de Mar, 
una experiència amb protagonisme per 
al fascinant món mariner vinarossenc. La 
ruta s’emmarca fins de les X Jornades de la 
Cuina del Ranxo Mariner que se celebren 
entre el 18 de setembre i el 18 d’octubre. 
El fil conductor de la ruta, en inici a l´Oficina de 
Turisme, serà la Mediterrània i la seva influència 
al nostre poble... Els  atacs pirates, la  plaça  de 
Sant Telm, la construcció del Mercat, els 
temporals marítims... Fins a  acabar al Port de 
Vinaròs on descobrirem les arts de pesca més 
curioses i tradicionals així com l’hàbitat i 
gastronomía d´algunes espècies de la mar. 

De ‘La Verema’ 
a ‘Vermuts de Mar’, 
Dos experiències turístiques que ens transporten al món mariner i del vi
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Participarem en una simulació de subasta molt original i 
recordarem com es feia abans la subhasta de la mà del savi Andrus. 
Finalitzarem l´experiència marinera amb una degustació d´un 
ranxo autènticament mariner acompanyat d’un vermut  Km0. 
 
Tota la informació i reserva  online  d´aquestes experiències la 
trobareu als webs www.turisme.vinaros.es ,  www.amarvinaros.
com, així com a l´Oficina de Turisme. 
Places limitades. 
 
“Vermuts de Mar”
Dissabte 10 d’octubre a les 11:45
Preu adult 6 €/pax”
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Cáritas Vinaròs ha realizado un llamamiento 
urgente a la colaboración de la ciudadanía debido 
al incremento de ayudas que ha tenido que 
realizar por la crisis generada por la pandemia.
“Necesitamos mucha ayuda, esta situación nos ha 
dejado en una situación bastante crítica. Hemos 
hecho muchísimas ayudas de comida, ropas, 
alojamientos, etc” han señalado desde la oenegé. 
Y pide a los vinarocenses que puedan colaborar 
que aporten ropa de niño/a de 3 a 10 años, ropa y 
calzado de trabajo y chándals de cualquier edad 
y también zapatillas deportivas de todas las tallas. 
La tienda de ropa de Leopoldo Querol, 57 después 
de remozarla y dejarla “cuanto menos digna”, 
vuelve a abrirse hoy lunes día 5 con el mismo 

horario y los mismos días: de lunes a jueves de 
17 a 19:30 h. También se anima a los vinarocenses 
a que si tienen ropa, zapatos, sábanas, toallas, 
mantas etc....las lleven allí o a las parroquias.

Cáritas Vinaros insta además a que los que 
colaboren, que además se hagan socios. 
Amparo Salvador, presidenta de la entidad en la 
localidad ha señalado que “Cáritas somos todos”, 
considerando que es urgente incrementar la masa 
de socios.  “No hay ninguna cantidad estipulada. 
Cada persona puede dar la cantidad que quiera o 
pueda con una periodicidad mensual, trimestral, 
semestral, anual, como cada uno haya decidido, 
se le pasará la cantidad decidida por la cuenta 
bancaria que nos diga” destaca Salvador.

El próximo lunes día 12 
del presente mes de 
octubre se celebra la 
festividad de la “Virgen 
del Pilar”.
Los horarios de las misas 
serán los siguientes:

- 9,00 horas Misa de la 
Corte de Honor en el altar 
mayor

- 12,00 horas Misa mayor 
con la participación de 
mayorales y devotos de la 
C/. del Pilar, también con 
la presencia de la imagen 
de la calle

- 19,00 horas Misa

RESUM CLIMATOLÒGIC SETEMBRE 2020 A VINARÒS 

            
Temperatura  Pluja  Vent 

  ºC Dia Hora    l/m2 Dia Hora    Km/h Dia Hora Direcc. dominant 

Mitjana 22,5 -- --  Dia més plujòs 15,5 8 --  Mitjana 1,5 -- -- SSE 
Mínima 14,1 29 08:18  Màx. Intensitat 182,9 8 01:11  Màxima 38,6 18 08:45 SE 
Màxima 29,4 19 18:00  Total Mes 34,5 -- --       

½ Día + calorós 23,7 19             
½ Día + fred 15,2 29             

 
Aquest Setembre ha sigut molt sec y termicament normal: La temperatura mínima ha sigut 1,2 ºC més baixa 
que la mínima del mes de Setembre de 2019 (la Temperatura mitja ha sigut 0,7 ºC més baixa que al Setembre 
de 2019; i el dia més calorós, el 19, amb una temperatura de 29,4 ºC (1,6 ºC més baixa, que el dia més calorós de 
Setembre de 2019, sent l'índex de calor maxim el dia 19 de Setembre, a les 13,30h, amb una temperatura de 
32,2ºC). Les mínimes nocturnes i les màximes diürnes han tingut un comportament molt diferent, ja que les 
nits han sigut fredes i els dies càlids, la qual cosa ha equilibrat el balanç final. També al llarg del mes hi ha 
hagut 3 parts ben diferenciades, amb fred al principi i al final, i temperatures càlides en les setmanes 
centrals. 
 
Així-mateix, aquest mes ha sigut un mes molt sec. La precipitació acumulada ha sigut 34,5 l/m², amb 8 dia de 
pluja durant el mes, amb una intensitat màxima el día 8, de 182,9 l/m². El mateix mes de l'any anterior la 
precipitació total va ser de 53,6 l/m². 
 

                                                                   Dijous, 02/10/2020, 09:45h
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Cáritas Vinaròs pide ayuda ciudadana urgente 
ante su situación crítica por la Covid

Parroquia Arciprestal de “La Asunción”

Aquest setembre ha sigut molt sec i tèrmicament normal: La temperatura mínima ha sigut 1,2 ºC més baixa que la mínima del mes de setembre 
de 2019 (la temperatura mitjana ha sigut 0,7 ºC més baixa que al setembre de 2019; i el dia més calorós, el 19, amb una temperatura de 29,4 
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+ info. reserves: 964 86 55 15
info@molicervera.org

Carretera CV-135, km 9
12578 Cervera del Maestre

www.molicervera.org

Complim amb totes les mesures de seguretat establides
per les autoritats sanitàries. Obligari portar mascareta.

Al Molí de l’Oli de Cervera podràs 
visualitzar, en un espai històric, com 
es produïa l’oli d’oliva a principis 
del segle XVII. També podràs 
degustar els olis monovarietals 
tí pics del Maestrat i conéixer el 
patrimoni històric, paisatgísti c i 
gastronòmic de Cervera.

Ara, més que mai, aprofi ta per a conéixer el teu entorn.

Horari: De dimarts a dissabte: 
10:00 a 14:00 hores i 17:00 a 20:00 h
Diumenges: 10:00 a 14:00 h

Imprescindible demanar cita prèvia

La vinarossenca Maria Guimerà Adell va celebrar divendres 2 d’octubre el seus 100 anys. 
Un aniversari molt especial en el que va estar acompanyada d’alguns dels seus familiars i 
també va rebre la visita de les regidores de Política Social, Berta Domènech i d’Educació, 
Begoña López, que, a més de felicitar-la, la van obsequiar amb un gran pastís, com es 
mereixia l’ocasió. 

El viernes 4 de octubre, Manuela Nento 
cumplió 101 años, siendo felicitada por 
familiares y obsequiada con una tarta. 
¡Muchas felicidades!

Per molts anys i moltes  felicitats Víctor et desitgen els teus familiars

Feliços 100 anys per a Maria Guimerà Adell ! Manuela Nento 
cumple 101 años
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ANEM-SE´N CAP A LA LLUNA (V)
Per Francisco Amat, biòleg

En el cas de l’Heli, sabem que el seu isòtop 3He és 
un notable aspirant, a llarg terme, a ser combustible 
nuclear en els processos de fusió nuclear (no fissió) 
per obtenir grans quantitats d’energia. Els processos 
actuals de fusió nuclear que estan en estudi i 
desenvolupament, molt inicial encara, segons el 
projecte internacional ITER, es basen en la reacció de 
fusió entre nuclis d´isòtops d´hidrògen molt lleugers,  
el Deuteri (2H) i el Triti (3H). La reacció de fusió entre 
un nucli de cada un dels isòtops proporciona un nucli 
més estable i pesant de Heli, de massa menor que la 
de la suma dels dos nuclis isotòpics, de tal manera que 
la diferencia de massa s´ha convertit en una notable 
quantitat d´energia, i la obtenció d´un neutró com a 
subproducte.
Aquesta reacció és la mes important que es produeix 
a l´interior del Sol, origen de la seva extraordinària 
font d´energia. La fusió precisa una gran pressió i una 
altíssima temperatura (15 milions de oC) que faciliten 
l´aproximació del nuclis isotòpics i la fusió, condicions 
que no mes es donen naturalment al sol, i que a la Terra 
son el motiu d´estudi i experimentació de reactors 
o acceleradors de partícules com el del projecte 
internacional ITER ubicat a Cadarache (França).
Actualment, altres projectes de fusió en experimentació 
inclouen l´isòtop d´Heli 3He, que presenta un nucli 
format per 2 protons i un neutró. Es un gas lleuger, no 
reactiu i molt energètic. Fusionant un nucli de Deuteri 
(2H) amb un nucli de 3He s´obté un nucli de 4He, amb 
despreniment d´una gran quantitat d’energia i la 
formació d´un protó com a subproducte.  El 4He es 
un isòtop d´Heli no radioactiu, lleuger, molt estable i 
molt abundant a la natura. Aquesta reacció amb 3He 
es diferencia de la de fusió Deuteri / Triti en que es 
produeix molta mes energia, i com a  subproducte 
s´obtenen protons, molt mes manejables que els 
neutrons produïts per aquella.
Pot ser que la fusió amb Deuteri/3He pugui ser molt 
mes prometedora a futur que la del Deuteri/Triti, però 
està en fase de recerca molt mes endarrerida que 
aquesta. Es coneix l´existència del programa angles 
Tokamak (Tokamak Energy UK), que es planteja el 
repte d´ aconseguir temperatures del plasma o núvol 
ultra calent necessari per la fusió dels isòtops, entre 15 
i 100 milions de oC, prou mes altes que la que hi ha al 
Sol. El repte està a punt  d´ assolir-se, però en equips 
de laboratori, molt lluny dels precisos a escala massiva 
i escalable per la producció massiva d´energia.
A demés, el Deuteri es molt abundant a la Terra, 
especialment en l´aigua de mar, d´on es pot aïllar, 
mentre que el Heli es molt rar (0,008 ppb –parts per 
bilió- en l´escorça terrestre) i el 3He és raríssim. A la 
Lluna és molt més abundant perquè procedeix del sol, 
amb el vent solar que te arribada sense restriccions a la 
Lluna per la manca d´atmosfera, mentre que a la Terra, 
l´existència d´atmosfera i del camp magnètic eviten 
l´entrada del vent solar.  S´ha estudiat l´abundor del 3He 
al regolit de la Lluna a partir de les mostres recollides 
per americans i soviètics. Aquestes mostres, un cop 
analitzades aquí han donat concentracions de l´ordre 
de 4-10 ppb (parts per bilió, en pes), però sembla que 
els processos de recollida, transport, conservació i 
manipulació provoquen pèrdues del 40 %, amb el que 
la concentració en origen podria ser de 20-30 ppb.

Ja hi han publicats estudis teòrics de com es podria 

desenvolupar la mineria del 3He a la Lluna, basats en 
el escalfament de material del regolit a 600-700 oC per 
desprendre el gas 3He, concentrar-lo i remetre´l a la Terra, 
però tot es molt teòric i compta amb l´escepticisme 
de molts dels mes notables especialistes en ciència 
planetària, geologia i astrobiologia (Ian Crawford, citat 
a la bibliografia). Però sembla que l´interés per el 3He 
de la Lluna es evident, i d´això ens en podrien parlar 
els responsables dels diferents programa d´allunatge 
futurs: Els xinesos  que projecten les missions Chang´e 
5 i 6 per 2019-2020, els russos amb els projectes Luna 
25, 26, 27 per 2021 a 2023, o els americans que volen 
posar una dona a la Lluna el 2024 amb el programa 
Artemis. La ESA europea amb la NASA han projectat el 
Luna Gateway, una estació espaial en orbita lunar per 
viatjar mes fàcilment a la Lluna o mes enllà, pel 2026.
De fet els projectes que s´estan programant  a 
futur mostren uns objectius eminentment pràctics, 
que sembla que ja no són tant de indole científica 
governamental. Així , com exemple, el programa 
americà Artemis, bastant ben definit i publicitat, 
estableix com objectius: 1) Provar i demostrar 
tecnologies amb un marcat contingut comercial 
per al seu desenvolupament, 2) Garantir el lideratge 
nord-americà, que sense dubtes inclou i contempla 
l´expansió de l´impacte econòmic, 3) Ampliar el nombre 
de socis comercials interessats en els recursos de la 
Lluna, 4) Lògicament, i com a projecte de finançament 
públic, servir d´inspiració a les generacions futures 
perquè orientin els seus objectius de recerca en àrees 
científiques i tecnològiques.
Cal dir que  l´interès comercial en aquest país líder de 
la economia ultraliberal, que bressola el major nombre 
d´empreses tecnològiques, i que ocupen els llocs 
mes destacats entre les multinacionals mes riques, 
comanades pels personatges capdavanters de les llistes 
dels ultra rics, caracteritzats per les seves excentricitats, 
no es d´ara mateix.  Podem recordar que el vol de la 
sonda Prospector enviada a la Lluna per els EEUU 
el 1998, portava les cendres d´en Gene Shoemaker, 
un astrònom americà que va tindre el desig de ser 
inhumat (no enterrat, pot ser “enllunat”) a la Lluna.  
Qui es va encarregar d´acomplir aquesta gestió?. Una 
empresa, diguem.ne funerària, anomenada Celestis, 
que, entre altres negocis desenvolupa el d´enviar a 
l´espai cendres i mostres de ADN inert de distingits 
difunts o vius capriciosos que, entre d´altres capricis, 
no volen ser incinerats ni enterrats. Actualment té 
obert un terme temporal d´inscripcions per aspirants 
a ser enviats “mes enllà” pel vol de la missió Luna 2 de 
febrer del 2021. ¡¡ Interessats, animeu-vos!!
N´hi ha mes d´aquestes empreses:  
Moon Express, propietat del billonari i filantrop Naveen 
Jain. Te la intenció d´expandir la esfera econòmica de la 
seva empresa (InfoSpaace) mes enllà de la Terra i de la 
Lluna. I està desenvolupant equips per la mineria d´or, 
platí, cobalt i 3He, i per l´aprofitament de l´aigua de la 
Lluna, tal com ja s´ha dit aquí abans. Vol establir una 
colònia humana a la Lluna el 2022.
Space X. Propietat del reconegut Elon Musk, director 
general de empreses tals com Tesla Motors, Pay Pal, 
Solar City. Vol avançar-se a la hipotètica extinció de 
l´espècie humana a la Terra (¿vos sona això en relació 
al “actualment descobert” Canvi Climàtic?), aspirant 
a formar una civilització multi planetària, partint de 
colònies humanes establertes a la Lluna o a Mart. 
Cal recordar que es enginyer, i que acaba de posar la 
seva empresa Space X al davant de totes en enviar la 
capsula Crew Dragon  (30-31 de maig. 2020), amb dos 
astronautes de relleu a la estació EEI, impulsada per un 
coet  Falcon 9 reutilitzable en posteriors missions.
 
Blue Origin. Propietat de l’empresari Jeff P. Bezos, 
el de Amazon,  també responsable actual del diari 
Washington Post, i de la companya aeroespacial 
Blue Origin, que dissenya coets i equips per facilitar 
que milions de persones visquin i treballin a l´espai 
extraterrestre.
Es pot consultar la llista de la revista Forbes, o la 
wikipedia, per fer-se´n una idea d´aquests personatges 

que, actualment, es diu estan entossudits en veure qui 
te el coet més gran, més llarg i mes poderós.....
Planetary Resources, formada per l´associació de 
Google, amb anterior participació de Microsoft, 
i la presencia del Gran Duc de Luxemburg. Està 
especialitzada en la fabricació de telescopis 
amb sistema optic-laser, però amb l´objectiu de 
desenvolupar mineria de recursos a la Lluna i als 
asteroides prop de la Terra.
Astrobiotic, empresa capdavantera en tecnologia 
robòtica. Ha desenvolupat landers com Peregrine 
i Griffin que poder allunar amb una precisió 
extraordinària, i aspira a ser l´empresa mes indicada 
per enviar i lliurar cargues útils a la Lluna, per a governs, 
universitats, empreses, ONG´s i particulars.  Sembla 
que ha aconseguit un contracte amb la NASA de 79,5 
milions de US$.
No direm res mes sobre això, però en plantejar-s´ho 
seriosament se´ns acudeix la idea i la pregunta... qui 
te el dret de implicar-se en activitats d´explotació 
dels recursos espaials, a la Lluna o mes enllà??.  Doncs 
existeix l´anomenat “Tractat sobre l´espai ultra terrestre 
o espai exterior” , establert dins del marc jurídic basic 
del dret internacional de l´espai. Va ser establert per la 
ONU el 1967, obert a la seva signatura per els EEUU, la 
URSS i la Gran Bretanya. Formen part del tractat 103 
països, 24 l´han signat però encara no l´han ratificat.
En l´article II aquest tractat prohibeix explícitament 
que qualsevol govern reivindiqui la propietat, 
sobirania, us o ocupació de recursos de l´espai com la 
Lluna, planeta o qualsevol cos ultra-terrestre , donat 
que son patrimoni comú de la Humanitat. 
L´article IV prohibeix que els estats instal·lin armes 
nuclears o de destrucció massiva, o instal·lacions 
militars en l´orbita terrestre, a la Lluna, o a qualsevol 
cos ultra-terrestre. 
Segons l´article VI no mes es poden efectuar 
operacions amb fins pacífics, per part de governs 
y/o entitats no governamentals (empreses), i en 
aquest últim cas, els governs seran responsables del 
seguiment i control de les activitats desenvolupades 
per empreses del seu país. Cal dir que aquesta última 
clàusula no era acceptada per la URSS en el temps en 
que es va elaborar el tractat, doncs era de  la opinió 
de que totes aquestes activitats ultra-terrestres no 
mes devien ser a l´abast dels governs nacionals, però 
varen ser els EEUU qui la van imposar per acceptar-lo 
i signar-lo. En paràgrafs anteriors tenim la inequívoca 
explicació d´aquesta postura, l´extraordinari interès de 
l’empresa privada.
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El empresario valenciano Gregorio de Jesús ha 
programado en la plaza de toros de Vinaròs el 
primer festejo taurino de la Comunidad Valenciana 
en tiempos del coronavirus. Hasta el momento, 
durante la pandemia ninguna plaza de toros de 
esta comunidad había dado toros, tan solo se 
ha podido disfrutar de algún festejo popular. 
Precisamente fue la plaza de toros de Vinaròs la 
primera en acoger un festejo popular y lo hizo con 
una gran entrada.
En esta ocasión se celebrarán dos festejos los días 

Este es el 
trofeo que se 
disputarán los 
cuatro novilleros 
participantes. La 
iniciativa surgió 
de la mano de 
la empresa local 
logística Vinaròs 
S.L, y el trofeo 
lleva el nombre 
del producto más 
emblemático 
la localidad, 
el Llagostí de 
Vinaròs.

Vinaròs será el escenario de la vuelta de los toros a la Comunidad Valenciana

10 y 11 de octubre, una novillada sin caballos 
y un festejo popular. En la novillada, que 
cuenta con la colaboración de la Diputación 
de Castellón, están acartelados para el 
sábado 10 los novilleros Jorge Rivera, de la 
Escuela de Tauromaquia de Castellón; Eric 
Olivera, de la Escuela Taurina de Badajoz, 
El Ceci, de la Escuela de Tauromaquia de 
Castellón; y Nek Romero, de la Escuela de 
Tauromaquia de Valencia. Se lidiarán cuatro 
novillos de la divisa castellonense Aida 

Jovani. Será un aforo limitado a 400 localidades y 
se ha establecido una entrada general de 10 euros. 
Se entregará el primer trofeo “ Vinarós ciutat del 
llagostí” al novillero triunfador, patrocinado por 
Logistica Vinarós S.L.
El festejo popular contará con la exhibición de tres 
toros cerriles y seis vacas de la divisa de Gregorio de 
Jesús. Habrá un aforo limitado de 300 localidades 
en el tendido y de 100 participantes en el ruedo. 
Para ambos espectáculos es obligatorio el uso de 
mascarillas.
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Program a
d’actes
Del 26 de setembre 
a l’11 d’octubre

Extraordinario concierto de la banda sinfónica de la Societat Musical 
“La Alianza” conmemorativo del “779 aniversari de l´atorgament de la 

Carta de Poblament”a nuestra ciudad de Vinaròs

La verdad a los que nos gusta la música 
de banda, y más concretamente nuestra 
“Alianza”, es que teníamos muchas ganas 
de escuchar de nuevo la música que desde 
hace ya más de 100 años interpreta como 
entidad musical de nuestra ciudad.
El pasado día 29 de octubre nuestra ciudad 
cumplía 779 años de historia, y este era 
motivo justo y necesario para poder 
escuchar de nuevo a la banda.
Si no recuerdo mal, hace muchos meses 
que no hemos visto ni escuchado sus 
actuaciones debido a la epidemia del 
coronavirus, la Covid-19.
A mi personalmente me encanta nuestra 
banda, la sigo desde hace muchos años, 
sou socio de la misma y llevo escribiendo 
y publicando fotografías desde hace ya 
25 años. Esto no es una cosa exclusiva, 
¡cuánta gente aprecia y no falta nunca a sus 
conciertos! Por lo tanto, repito, teníamos 
muchas ganas de escucharla, de vibrar con 
ella tal como lo hicimos en el concierto, y se 
nos abre la esperanza de que si la situación 
lo permite, poco a poco iremos disfrutando 
de nuevo de sus actuaciones.
Si bien el concierto se montó en algo 
más de dos semanas debido a que por la 
situación del local de ensayos y por tener 
que guardar las medidas de seguridad, 
se comenzó poco a poco a ensayar con 
ensayos parciales; metales, maderas, etc. 
la realidad es que nuestra banda nos 
interpretó un gran concierto. Se notaron las 
ganas que pusieron los músicos y el director 
José Ramón Renovell Renovell.
Por cierto es difícil que en solo la misma 
tarde del concierto pudieran ensayar 
todos los músicos juntos aprovechando 
las medidas de la “Carpa de L´Atlàntic”. El 
resultado fue altamente positivo. 
Con un concierto de una hora justa de 
audición, el cual comenzó a las 20 horas y 

finalizó a las 21 horas en punto, la verdad es 
que acompañados de nuestras chaquetas 
pudimos aguantar lo justo el concierto. 
Quizá sería buena idea, el realizar los 
conciertos y actos que allí se organicen 
los domingos por la mañana. Si la “Carpa 
de l’Atlàntic” es cierto que tiene el techo 
cubierto, por los laterales y parte sur, está 
totalmente al descubierto. Lo dejo como 
idea.
Las piezas que nos interpretaron escogidas 
por el maestro-director Jose Ramón 
Renovell Renovell, fueron las siguientes:

PROGRAMA:

Bocetos del Caúcaso   
 Ippolitov Ivanov
I En el campamento de los gitanos
II Cortejo del Sardad

Cançons de mare    
  Rafael Talens
I Cançó (Mareta)
II Mare Vicenteta es casa
III Cançó: Baix el pont de Cullera

Jericho     
 Bert Appermont
- Años de exilio
- La batalla de Jericho
- Victoria
- Celebración

Societat Musical “La Alianza”  
Tomás Simón

Himne a Vinaròs    
Tomás Mancisidor

Dtor: José Ramón Renovell Renovell 

Salvador Quinzá Macip

Himne a Vinaròs

Presentó Paula Chaler

Alcalde y concejales
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Program a
d’actes
Del 26 de setembre 
a l’11 d’octubre

10

TEATRE

26 [dissabte]
Clausura del Festival 
Vinaròs Arts Escèniques

EL ROMANCERO 
GITANO
Companyia: Núria Espert
Horari: 22.00 h
Lloc: Plaça de bous de Vinaròs
Preu: 5 €
Públic: Adult
Idioma: Castellà

Venda d’entrades a l’auditori i 
internet: codetikets

EXPOSICIÓ

Del 22 de setembre 

al 4 d’octubre
Exposició de 
les fotografies 
presentades 
al concurs de 
l’associació d’alumnes 
CMFPA, amb el tema 
«L’aigua»
Lloc: Auditori Municipal de Vina-
ròs
Horari: de dimarts a diumenge de 
18.00 a 21.00 hores

29 [dimarts]
Exposició de la Carta 
Pobla
Lloc: Capella de Santa Victòria 
(entrada per l’auditori municipal).
Horari: de 18.00h a 21.00h

Setembre Octubre

11

EXPOSICIÓ

Del 6 al 

30 d’octubre
MUJERES 
DEL MUNDO
Lloc: Auditori Municipal de Vina-
ròs
Organitza: Cruz Roja Vinaròs
Horari: de dimarts a diumenge de 
18.00 a 21.00 hores

CONCERT

03 [dissabte]
Societat musical LA 
ALIANZA, grup reduït
Hora: 19.00 h
Lloc: Auditori Municipal

TEATRE
BENEDETTERÍAS
Dia: diumenge 4 d’octubre
Hora: 19:30 h
Lloc: Auditori Municipal de Vina-
ròs
Companyia: Anititrán Compañía 
Flamenca
Preu: 5 €
Públic: Tots els públics
Idioma: Castellà
Duració: 70 minuts
Temàtica: Flamenc i poesia de 
Mario Benedetti

Venda d’entrades a l’auditori 
(aforament limitat a 75 perso-
nes).

Octubre

10

TEATRE

26 [dissabte]
Clausura del Festival 
Vinaròs Arts Escèniques

EL ROMANCERO 
GITANO
Companyia: Núria Espert
Horari: 22.00 h
Lloc: Plaça de bous de Vinaròs
Preu: 5 €
Públic: Adult
Idioma: Castellà

Venda d’entrades a l’auditori i 
internet: codetikets

EXPOSICIÓ

Del 22 de setembre 

al 4 d’octubre
Exposició de 
les fotografies 
presentades 
al concurs de 
l’associació d’alumnes 
CMFPA, amb el tema 
«L’aigua»
Lloc: Auditori Municipal de Vina-
ròs
Horari: de dimarts a diumenge de 
18.00 a 21.00 hores

29 [dimarts]
Exposició de la Carta 
Pobla
Lloc: Capella de Santa Victòria 
(entrada per l’auditori municipal).
Horari: de 18.00h a 21.00h

Setembre Octubre

11

EXPOSICIÓ

Del 6 al 

30 d’octubre
MUJERES 
DEL MUNDO
Lloc: Auditori Municipal de Vina-
ròs
Organitza: Cruz Roja Vinaròs
Horari: de dimarts a diumenge de 
18.00 a 21.00 hores

CONCERT

03 [dissabte]
Societat musical LA 
ALIANZA, grup reduït
Hora: 19.00 h
Lloc: Auditori Municipal

TEATRE
BENEDETTERÍAS
Dia: diumenge 4 d’octubre
Hora: 19:30 h
Lloc: Auditori Municipal de Vina-
ròs
Companyia: Anititrán Compañía 
Flamenca
Preu: 5 €
Públic: Tots els públics
Idioma: Castellà
Duració: 70 minuts
Temàtica: Flamenc i poesia de 
Mario Benedetti

Venda d’entrades a l’auditori 
(aforament limitat a 75 perso-
nes).

Octubre

12

TEATRE

11 [diumenge]
LA BÍBLIA CONTADA 
PER XAVI CASTILLO
Hora: 19:30h
Lloc: Auditori Municipal de Vina-
ròs
Companyia: Pot de Plom
Preu: 5 €
Públic: Adult
Idioma: Valencià
Duració: 110 min
Temàtica: La Bíblia i la política 
Venda entrades a l’auditori 
(aforament limitat a 75 perso-
nes)

En muchas ocasiones pido 
la colaboración del maestro 
Renovell, para poder realizar 
estos comentarios. Hoy en un 
día tan destacado le he realizado 
esta pequeña entrevista. 

Por favor, colocar aquí la foto nº 
5. Muchas gracias.

_José Ramón, ¿Teníais ya 
ganas de poder actuar cara al 
público?
 Había ganas, había necesidad 
después de tantos meses de 
poder hacer música que es 
lo que nos agrada. De poder 
estar juntos y disfrutar de las 
melodías, de los ritmos, de 
estar en compañía de todos los 
músicos. Hemos estado mucho 
tiempo sin poder haber estado 
haciendo música todos juntos 
en la banda sinfónica, y la 
verdad es que teníamos todos 
muchas ganas.

_ ¿Cuál ha sido el motivo de 
realizar este concierto en la 
“Carpa de L´Atlantic? ¿Su 
acústica es aceptable?
.Pues pensamos recuperar este 
espacio que ya conocíamos 
de un anterior concierto que 
realizamos con una banda 
militar. Vimos que realmente 
sonó muy bien. Tiene una 
aceptable acústica y es muy 
grande donde no hay problema 
para que quepan todos los 
músicos pudiendo guardar las 
medidas de seguridad.

_ ¿Tenéis programado ya el 
concierto de Santa Cecilia 
para el próximo mes?
 Está en fase de estudio. Una 
de las posibilidades sería 
poder realizarlo en este mismo 

lugar. Cuando lo tengamos 
confirmado ya os lo daremos a 
conocer.

_Nos puedes comentar el 
programa que has preparado.
La primera pieza “Bocetos del 
Cáucaso” tiene un sabor oriental 
a base de música programática 
y representativa. “Cançons de 
mare” es una pieza que nos 
encanta y es una obra. Tiene 
unas melodías preciosas. Su 
compositor Rafael Talens (1933-
2012) natural de Cullera escribió 
en ella una rica descripción del 
folklore valenciano. “Jericho” 
es una pieza descriptiva en 
que musicalmente nos explica 
los diversos momentos de la 
historia de esta importante 
ciudad en aquellos tiempos. 
Societat Musical “La Alianza” es 
un pasodoble que  nos escribió 
el músico Tomás Simón, y he 
creido que en un día como 
hoy se tenía que interpretar. 
Finalizamos con el “Himne a 
Vinaròs” de Tomás Mancisidor, 
pieza “obligada” en este 
concreto concierto. Impresiona 
ver cómo se siente por parte 
de los músicos y de todos los 
presentes puestos de pié al 
comienzo ya del primer compás. 

Por cierto, nos alegró de ver 
en el concierto a concejales de 
nuestro ayuntamiento con el 
alcalde de la ciudad Guillem 
Alsina al frente de ellos.

Repito mis felicitaciones a 
“La Alianza” y agradezco las 
atenciones que siempre tengo 
con la entidad y con el maestro-
director José Ramón Renovell 
Renovell.
¡Hasta el próximo concierto!

Momento del concierto

Entrevista a J.R. Renovell
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VINARÒS NEWS
La escritora ganadora del Premio Planeta,  Alicia 
Giménez Bartlett, empadronada en Vinaròs, 
donde lleva años residiendo en un chalet del 
cero de la ermita, vuelve en plena pandemina 
del covid 19 con su personaje más popular, la 
detective Petra Delicado, en la última novela 
de la serie, “Sin muertos”.
En una entrevista con EFE, recogida entre otros 
medios por el diario La Vanguardia, la escritora 
natural de La Mancha,  señala que le apetecía 
“escribir algo con el formato biográfico” y a ese 
deseo se sumó la anécdota de que “muchos 
lectores de Petra la consideraban casi una 
persona real”, hasta el punto de que una 
vez le echaron en cara que la hubiera hecho 
casarse tres veces. “La auténtica Petra no lo 
habría hecho”, le reprocharon.   “Sin muertos” 
es una suerte de autobiografía de ficción 
de la protagonista, que la autora considera 

“una luchadora” que, como muchos, “tiende a 
repetir los mismos errores”.
Como se dice en el citado rotativo catalán, su 
editor, Carlos Revés, la animó a escribir esa 
autobiografía seguramente algo novedoso en 
el panorama de la novela negra mundial, y que 
no estaba exento de riesgos porque “era un 
cambio radical de registro en la serie y había 
que procurar ser coherente con la personalidad 
que se le había dado a Petra en sus novelas”.
En cualquier caso, para Giménez Bartlett es 
“halagador” que los lectores creyeran que el 
personaje existe, porque “quiere decir que es 
creíble”.
En La Vanguardia también se dice que acabada 
la novela, la autora, que actualmente vive 
a las afueras de Vinaròs, se ha sorprendido 
al comprobar que Petra “repite los mismos 
errores a lo largo de su vida, algo que muchos 
hacemos”.

La colla de dolcainers i tabaleters de Vinaròs 
ha realitzat una cercavila pels carrers 
d’Atzeneta de Maestrat dins de la campanya 
d’intercanvis musicals patrocinats per la 
Generalitat Valenciana

Vuelve Petra Delicado, la detective de la vecina vinarocense 
Premio Planeta Alicia G.Bartlett

La colla de dolçainers i tabaleters,  a Atzeneta del Maestrat

Foto de archivo
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LA BÍBLIA 
CONTADA 
per XAVI CASTILLO
Companyia: Pot de plom

2020

Hora: 19.30 h
Lloc: Auditori municipal 
de Vinaròs
Preu: 5 €*
Públic: Adult
Idioma: Valencià

TEATRE

diumenge

11
octubre

* Venda anticipada: Auditori municipal 
de dimarts a diumenge 
de 18.00 a 21.00 h

* Amb Carnet Jove: 4 €

L’Auditori Municipal de Vinaròs, torna a 
obrir les portes, tancades per a les Arts 
Escèniques des del 10 de març a causa 
de la pandèmia.

Per aquesta fita tan important per la 
Cultura vinarossenca, hem escollit una 
obra de transició de la plaça de bous a 
l’Auditori, sense perdre qualitat, malgrat 
la reducció d’espai i aforament. Sempre 
pensant amb el públic fidel, amant del 
teatre clàssic i contemporàni.

El teatre ha de continuar. La Cultura és 
necessària per enfortir-nos en aquests 
moments.

Temporada tardor a l’Auditori

“No te rindas, aun estas a tiempo
de alcanzar y comenzar de nuevo,

aceptar tus sombras, enterrar tus miedos,
liberar el lastre, retomar el vuelo.”
Mario Benedetti

Ha estat la gran ballarina Ana Lloris i 
la seva companyia Anitritran els que 
han deleitat al nostre públic amb 
“Benedetterias”. Una obra Impregnada 
per la poesia de Mario Benedetti i 
els “palos” flamencs més coneguts 
(soleás, seguiriyas, fandango, alegrías i 
bulerías). 

Seguim amb la mateixa línia de treball. 
Amb espectacles que ens remouran i 
no ens deixaran indiferents.
Les entrades ja estan a la venda a 
l’Auditori de dimarts a diumenge de 18 
a 21 hores

Aforament limitat a 75 persones

Cultura a Vinaròs
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E.Fonollosa
El vinarocense Antonio E. Carrasco, muy conocido 
por sus variados trabajos en medios de 
comunicación y actualmente dedicado a 
la creación y márketing en redes sociales, 
acabad de publicar un l ibro de relatos 
breves
“Relatario”,  así  se titula el  l ibro, es una 
colección de relatos breves de diferentes 
temáticas escritos a lo largo de varios años. 
“En 2011 conté con el apoyo inestimable 
de los pintores Ferrán Escoté y Román 
Domènech, quienes leyeron los relatos 
y se inspiraron en ellos para realizar una 
serie de pinturas hasta hoy inéditas” 
decía Carrasco.   Diferentes circunstancias 
hicieron que aquel proyecto quedase en un 
cajón. El  pasado año falleció Ferrán Escoté y por 
respeto a su memoria el proyecto al fin toma forma 
de libro y se puede adquirir en Amazon.

Se ha empleado este método por la facilidad 
de pedir los libros a medida que se venden sin 
necesidad de un costoso estocaje. Está en versiones 
tapa blanda con ilustraciones a color, pese a que 

Escoté empleó tinta china negra sobre papel blanco, 
no así Domènech que sí emplea trazos de color, y 
también puede descargarse en versión ebook.

En la tertúlia del passat dia 25, vam comentar 
la novel·la El Crist de nou crucificat, de 
l’escriptor grec, Nikos Kazantzakis. Es tracta 
d’un text llarg, de gairebé sis-centes pàgines, 
que com algun membre de la tertúlia va 
manifestar, en principi desconcerta, costa de 
llegir  i, sobretot la primera part demana, esforç 
lector. Ara bé, a mesura que ens endinsem 
en el relat, la contundència de la història és 
servida en una prosa bigarrada, que combina 
magnífiques descripcions i molts diàlegs en 
què els personatges palesen la força d’una 
llengua popular, molt rica i plena de vida. 
Tant és així que algun contertulià expressà 
que l’havia percebut gairebé com un text 
teatral. El debat va ser molt fluid, amb elevada 
participació i, centrat sobretot en l’actualitat 
d’una història que, ambientada en la primera 
part del passat segle, ens resultà tan propera, 
amb el drama de persones refugiades que 
cada dia es converteixen en notícia i poca 
cosa més. Perquè el text de Kazantzakis 
comença amb l’arribada a un poble d’un 
grup de refugiats que fugen de la guerra en 
busca d’un lloc on sobreviure i acaba amb 
l’èxode del mateix grup, delmat i foragitat 
pels notables del poble que, en nom de Deu, 
la propietat privada i la pàtria, els fa fora amb 
brutalitat assassina. 
La galeria de personatges representen tots 
els estaments socials que, abans i ara, donen 
cos a això que anomenem civilització. Falsos 
intel·lectuals, polítics corruptes, braç armat i 
poder econòmic que organitzen i manipulen 

el poble tot aconseguint-ne l’adhesió amb 
demagògia, es barregen amb un grup reduït 
d’idealistes que lluiten per la justícia, envoltats 
de gent senzilla on no hi manquen els pobres 
d’esperit, ni els de vida exemplar. A la fi, la 
majoria acaba decantant-se a favor del poder, 
mentre els sense sostre reprenen el camí, 
expulsats i vençuts enmig d’un bany de sang.  

     Nikos Kazantzakis va ser un filòsof i escriptor 
grec que va nàixer en Herklion, Creta, el 18 de 
febrer de 1883 i que va morir el 26 d’octubre 
a Friburg, Alemanya. Quan va nàixer, Creta 
encara pertanyia a l’Imperi Otomà. Va estudiar 
Dret en la Universitat d’Atenes, i en 1907 es 
va traslladar a París per a estudiar Filosofia, 
on es va veure molt influït per Henri Bergson. 
En tornar a Grècia, va començar la seua labor 
com a traductor d’obres de filosofia.. Estant 
a Berlín va descobrir el comunisme i es va 
fer admirador de Lenin, però es va veure 
desil·lusionat amb l’actuació de Stalin. A poc 
a poc les seues creences nacionalistes es van 
anar suavitzant i es va anar inclinant cap a 
una ideologia més o menys universalista. En 
1945 va liderar un xicotet partit d’esquerres 
no comunista, arribant a ser ministre a 
Grècia, però va abandonar el seu lloc a l’any. 
Va ser recomanat per a rebre el Premi Nobel 
de Literatura, però va perdre davant Albert 
Camus per un sol vot. 
Les obres de Kazantzákis cobreixen una 
àmplia gamma de disciplines, inclosos 
assajos filosòfics, llibres de viatges, tragèdies i 

traduccions al grec modern. També va escriure 
poesia lírica i l’èpica Odíssa . Kazantzákis és 
potser millor conegut per les seues novel·les, 
àmpliament traduïdes. Aquestes inclouen 
Zorba el grec , un retrat d’un apassionat amant 
de la vida i filòsof dels pobres; Llibertat o 
mort , una representació de la lluita dels grecs 
cretencs contra els seus senyors otomans en 
el segle XIX , La passió grega,   o  L’última 
temptació de Crist..

Tertúlia Literària Àgora
TERTÚLIA LITERÀRIA ÀGORA 
PROPERA CITA
“VIAJE AL PAÍS DE LOS BLANCOS”  
d’ Ousman Umar  
Divendres 16 d’octubre , 17.30      
Saló d’actes Biblioteca Municipal  Vinaròs    

El vinarocense Antonio Carrasco publica un libro de relatos breves

Ressenya literària. Tertúlia Literària Àgora

“ Crist de nou crucificat ” de Nikos Karantzakis
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Si hubiésemos sabido hace 
unos (cuantos) años, cuando 
ponían por la tele “Érase el 
cuerpo humano...”, que nos 
hubiese valido de tanto ahora, 

seguramente habríamos puesto más atención. 
Como en todas las situaciones y episodios que nos 
van ocurriendo a lo largo de los años, los españoles 
sacamos el “cuñadísimo” a pasear y somos expertos 
en cualquier tema. En cualquiera. Y cómo no, con el 
Covid no iba a ser menos. Y metemos la pata de unas 
maneras que casi mejor nos valdría escuchar más y 
hablar un poquito menos. 
Debo reconocer que a mí se me escapan muchas 
cosas de este tema, por lo que le he quitado el 
polvo a mi “Sisinio de Castro: Manual de Patología 
General” para recordar aquellos tiempos de tapones 
y biblioteca mientras repaso los conceptos que hoy 
nos atañen. 

Durante unos cuantos capítulos hablaremos sobre 
las infecciones por virus y el sistema inmunitario 
para que lleguemos a las comidas de Navidad, no 
siendo expertos, pero sí para no liarla. 

-No entiendo porque Fulanito ha dado positivo 
en Covid-19 y su mujer no 

Esta es una duda muy típica que me da para empezar 
con el tema. El Covid es la enfermedad provocada 
por un virus de tipo Coronavirus. Todos lo sabéis, 
lo sé. El caso es que no es el primer virus que nos 
ronda, ni será el último. De hecho, tampoco es el 
primer coronavirus que se encuentra entre nosotros. 
Los microorganismos (bacterias, virus, hongos...) 
pueden ser patógenos (agredir a otro ser vivo, los 
malos) y puede que no, incluso hay beneficiosos y 
necesarios para la vida como los de la microbiota 
(anteriormente llamada flora bacteriana).

Otra cosa que debemos saber es que no es lo mismo 
exposición que infección. Es decir, podemos tener 
contacto con el bicho en cuestión (Coronavirus) y no 
infectarnos. 
También ocurre que nos podemos infectar, pero no 
generar la enfermedad. Son personas portadoras. 
Tiene el peligro que al no generar la enfermedad no 
saben que sí portan el virus y lo pueden transmitir. 
Por eso es importante la distancia social. 

Con la gripe ocurre lo mismo. En una misma familia 
puede una persona coger la gripe o constiparse y las 
demás no, y no nos extraña. O un virus intestinal. Y 
hay otras familias que lo van enganchando como en 
una cadena. 
 ¿Cómo puede ser esto?
Hay muchos factores que influyen. Uno de los 
más importantes, las famosas defensas de las que 
hablaremos largo y tendido. Por otro lado, hay 
población que por sus características son personas 
de más riesgo: con patologías, personas mayores de 
65 años, embarazadas, personal sanitario, etcétera. 
Y por último, y no menos importante, ¡el tiempo de 
exposición! Me parece muy necesario en este caso 
tenerlo en cuenta. Mucha gente piensa que como 
no se puede mantener la distancia a todas horas no 
hace falta mantenerla nunca. No es cierto. El tiempo 
de exposición también cuenta. ¡No es lo mismo 
comprar un boleto que toda la feria!

Carla Escuder Marcos, Dietista-Nutricionista

Érase una vez...
el Covid

Després de la plaça de bous, la rondalla Mar i Terra ha tornat a actuar, en aquesta 
ocasió al Club de Tennis Vinaròs, en un concert organitzat per la Federació de Grups 
Tradicionals de la Comunitat Valenciana. E.F.

Actuació de la Rondalla Mar i Terra

   T E R T Ú L I A   L I T E R à R I A   

                                    ÀGORA   
    Club de lectura       Llegir  compartint  és llegir més vegades....

“Viaje al país de los blancos” 
D’Ousman Umar 

divendres, 16 d’octubre , 17,30h. (Biblioteca Municipal) 

           Presenta el llibre : Fran Jaraba 

“ Em dic Ousman Umar. Sé que vaig néixer un dimarts, no sé de quin mes ni 
de quin any, perquè això a la meva tribu tant se val. Vaig créixer a la sabana 
africana. Cada dia caminava set quilòmetres per anar a l'escola. Tenia una 
vida feliç i senzilla, fins que un dia mentre jugava vaig veure un avió al cel. 

Des d'aquell moment vaig voler ser pilot, enginyer, tot menys negre. La 
curiositat per conèixer el món em va empènyer a iniciar un viatge sense 

retorn cap al País dels Blancs” 

En català : Editorial Rosa dels Vents    En castellà : Editorial Plaza y Janés 
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Des de la meua finestra
Per Cecilia Pastor

www.ppvinaros.es
de Vinaròs

Carril lúdico deportivo, 
un proyecto del PP
Por Lluís Gandía, presidente local del PP Vinaròs

Hoy tocan datos

 Per Fernando Juan

Si algo diferencia la gran 
crisis que estamos viviendo 
actualmente respecto a la 
anterior crisis de 2008, es el 

trato diferente que se está produciendo respecto 
a la parte económica. Teniendo claro que la 
actual crisis tiene una base sanitaria, la pandemia 
del Covid-19, también está claro que nos están 
afectando, y mucho, las vertientes económicas y 
sociales. Y tras una primera fase en la que la línea 
de defensa era la sanitaria, no es menos cierto que 
existe una gran preocupación sobre los efectos 
económicos en todos los niveles sociales, a corto 
y largo plazo.
Al Estado no le ha temblado el pulso a la hora 
de establecer todo tipo de prestaciones, así 
como a las diferentes administraciones en sus 
correspondientes competencias, incluidas, como 
no, la Generalitat y el Ayuntamiento.
De entrada, cerca de 306.000 asalariados de la 
Comunidad Valenciana han recibido algún tipo de 
prestación social en este último mes, incluyendo 
una de las principales medidas, los ERTE, con 62,5 
millones de euros. En lo que llevamos de crisis 
Covid-19, a ERTES han ido destinados 866 millones 
de euros, de un total de 2.129 millones de euros 
para el conjunto de prestaciones sociales. De 
hecho, nunca antes en la historia, un gobierno 
había desplegado un conjunto de medidas tan 
amplio en tan poco tiempo. 
Y para aseverar este dato, se podría añadir el dinero 
destinado a los autónomos mediante diferentes 
tipos de ayudas, recordando que este colectivo es 
la primera vez que es asistido por un gobierno. Y 
es que el gasto acumulado en prestaciones para 
autónomos suma ya más de 430 millones de euros.
Para completar las ayudas al tejido productivo-
social, por último, añadir que, en la Comunidad 
Valenciana, los avales del ICO para empresas, a 
fecha 15 de septiembre, sumaban una financiación 
total de 10.276 millones.
Y en cuanto a las ayudas a los servicios más 
importantes de nuestra Comunidad, 449,6 
millones destinados a gasto sanitario, 214 millones 
a educación, ambos procedentes del fondo 
Covid-19 NO reembolsables, a los que se suman 
203 millones de los fondos FEDER, también a gasto 
sanitario.
Son cifras muy elevadas, destinadas a intentar 
parar el golpe económico de una crisis sanitaria 
desconocida en los últimos 100 años; parar un 
golpe económico que en la crisis del 2008 se 
destinó sobre todo a las ayudas a los bancos, y que 
hoy, en el 2020, se destina a PERSONAS y servicios 
públicos.
Y hay quien dice que no se hace nada. Simplemente 
CINISMO.

Están a punto de 
finalizar las obras del 

carril lúdico-deportivo en la carretera de la ermita 
y por ello es momento de comenzar a recordar 
aquello que el actual gobierno municipal quiere 
que se olvide de la memoria de los vinarocenses.
En el año 2008, con un alcalde socialista, el Partido 
Popular presentó la idea del carril lúdico a través 
de una memoria valorada para que el gobierno 
de aquel momento valorase la conveniencia 
de mejorar la seguridad vial y crear un nuevo 
espacio para bicicletas y peatones. Por supuesto 
el gobierno del PSOE dejó en un cajón olvidado el 
proyecto pese a que en privado reconocieron que 
era una buena propuesta.
En la legislatura de 2011 a 2015 el Partido 
Popular apostó por este proyecto dentro del Plan 
Confianza de la Generalitat. Lo hicimos porque 
creemos que se mejora la seguridad vial, tanto 
con los nuevos puentes como con la rotonda 
en la zona de Dos Vilars. También apostamos 
por el carril lúdico porque consideramos que un 
carril bici y peatonal en ese entorno favorece la 
actividad física y fomenta los buenos hábitos 
deportivos entre todos los vinarocenses, siendo 
además un proyecto sostenible.
Pero llegó el gobierno de Tots i totes i PSPV-
PSOE y decidió cargarse el proyecto. Tiraron por 
tierra el proyecto del carril lúdico-deportivo, lo 
menospreciaron cuando dijeron una y mil veces 
que solo eran dos puentes y empezaron a tramitar 
de forma irregular y chapucera un proyecto 
inviable de piscina municipal. La justicia les tumbó 
su abuso de poder y deprisa y corriendo tuvieron 
que rescatar el proyecto del Partido Popular para 
no perder los 2 millones de euros.
La primera fase se ejecutó sin problemas y la 
segunda fase se ha retrasado por problemas con 
la primera empresa adjudicataria. En estos últimos 
meses el discurso del bipartito ha ido cambiando 
y, cuando han visto la aceptación del proyecto por 
parte de los vinarocenses, se lo quieren apropiar 
como suyo. No nos preocupa para nada, porque la 
idea surgida del PP en el año 2008 estaba pensada 
para los vinarocenses y por ellos nos alegramos de 
que sea una realidad.
Vinaròs contará, por fin, en los próximos días 
con el carril lúdico y estamos seguros que los 
vinarocenses lo harán suyo, lo disfrutarán y 
comprobarán como la lucha del PP por mantener 
vivo este proyecto valió la pena.

Veig que tornem a estar en alguns 
llocs i en molts dels hospitals una 
altra vegada en escenaris de març i 
abril, amb una volta de l’anul·lació de 

l’activitat diària i programada, amb augment de llistes 
d’espera, i una disminució del control de processos 
greus, i amb el temor que es desborde i que es cree una 
altra vegada sobrecàrrega assistencial en unes plantilles 
cansades, minvades i descoratjades.
La professió sanitària ha estat durament afectada per 
la Covid-19. Seixanta-tres companys i companyes han 
perdut la seua vida en l’exercici de la professió, Centenars 
es troben en vies de recuperació i/o amb seqüeles. 
Milers han estat infectats i milers continuen treballant 
en condicions de gran dificultat. Resulta paradoxal que 
encara hàgem de reivindicar que la professió sanitària 
siga declarada com a professió de risc i que el contagi 
per Covid-19 siga “malaltia professional”. La desgràcia 
sanitària més greu s’ha convertit de manera lamentable 
en una matèria de lluita política per aconseguir un vot.
Que l’excap del Servei de Microbiologia Clínica i 
Malalties Infeccioses de l’Hospital General Universitari 
Gregorio Marañón, designat per a ser el portaveu del 
Grup Covid-19 de la Comunitat de Madrid, presente la 
seua dimissió al cap de dos dies del seu nomenament 
demostra que el camí triat no és, lamentablement, el 
més coherent.
Aquesta corba epidèmica contínua creixent de nou en 
paral·lel al temor de la majoria de ciutadans i sanitaris al 
fet que continue augmentant la terrible llista de morts 
que ja acumulem, a reviure el col·lapse sanitari de la 
primera ona que va deixar sense atenció especialment 
als ancians de moltes residències i a altres persones en 
altres malalties.
Mentrestant, l’Atenció Primària de salut es troba 
col·lapsada des de fa setmanes en Madrid i altres 
comunitats, els professionals van demanant i implorant 
una situació efectiva, Els professionals sanitaris i 
sindicats mèdics en Madrid i altres llocs s’hi queixen 
que “no s’estan prenent les mesures necessàries per a 
impedir el col·lapse dels centres de salut i consultoris 
mèdics”, I hospitals l’única cosa que hi ha passat és que 
a empitjorar la situació i ha donat lloc a una segona 
ona de la COVID-19 i posar-nos al capdavant d’Europa 
en contagis. Necessitem un servei nacional de salut 
públic en el qual s’invertisquen a dotar de personal 
suficient. Hi ha 5.3 infermeres o infermers per cada 
1000 habitants, 3.9 metges per cada 1000 habitants, 
hi ha 9 polítics per cada 1000 habitants La diferència 
és clara, És un greuge comparatiu evident. És de tota 
manera impossible que es puga donar una atenció 
sanitària de qualitat com ens mereixem les ciutadanes i 
ciutadans. Hem de construir un sistema de salut públic 
realment potent i integrat, on els serveis sociosanitaris 
i l’Atenció Primària estiguen en primera línia i millor. 
Que determinades autoritats competents ignoren els 
professionals sanitaris en decisions, amb la greu crisi 
sanitària de la covid-19, resulta una absoluta temeritat, 
a més d’una falta de respecte i consideració. L’economia 
començarà la seua recuperació quan es normalitze la 
situació sanitària, mai abans, però per a arribar a aquest 
acord sol es necessita una taula de treball, experts 
sanitaris i la política amb una ploma per a signar i fer 
complir els acords sense banderes ni folklores. El meu 
reconeixement, respecte i solidaritat màxima a tots els 
professionals mèdics, infermers, al personal sanitari 
d’Atenció Primària; a aquests metges i infermeres que 
des de l’àmbit rural estan fent l’impossible per poder 
atendre a tots els seus pacients en tota la seua zona 
geogràfica, a tots els metges, infermeres, infermers, 
zeladors i professionals en general de la sanitat que 
s’ocupen de tota la ciutadania i que porten informant 
les autoritats, fins a no poder més, que no poden més, 
que la situació és insuportable. 
La globalització neoliberal està arribant a la seua 
fi. Però, com ja s’ha dit, el fenomen no serà motivat 
exclusivament per la violència del virus, sinó per la 
capacitat política que mostren els dirigents, si són 
capaços o no d’acabar, o de variar fonamentalment 
l’economia de mercat. En altres paraules, la societat 
mundial s’enfronta avui al repte de demostrar que 
és possible una altra globalització i un altre sistema 
econòmic, que puga dir-se amb tota legitimitat 
postcapitalista.
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Espavil que ve el carril !  

Por Juan A Blanchadell

La semana pasada el 
alcalde anunció que 

a finales de mes se terminará la segunda fase del 
carril lúdico deportivo con la construcción del puente 
del Cervol para tráfico rodado -el antiguo queda 
para peatones- una rotonda y el kilómetro y medio 
de carril.
Con todo el carril operativo sería de esperar que 
ello incentivara a caminantes y a corredores 
para utilizarlo mucho más de lo que se ha venido 
utilizando el primer tramo concluido hará un par de 
años, porque si nos hemos gastados dos millones 
largos de euros para ir hasta la cuesta de la ermita por 
un caminito que no utilizaremos más de ¿treinta 
almas al día? y casi ningún ciclista, valiente inversión 
que habremos hecho o lo que es lo mismo: ¡vaya 
manera de tirar dinero!
El proyecto del carril lúdico lo impulsó el PP en 
su etapa de gobierno. Hasta entonces PSOE y PVI 
gobernando en coalición habíamos desarrollado el 
anteproyecto de una piscina cubierta en la ciudad 
deportiva, pero cuando entró el PP lo abandonaron 
para proponer el arreglo y la ampliación de la actual 
piscina y con el dinero del Plan Camps previsto para 
la nueva, propusieron lo del carril lúdico deportivo a 
la ermita que finalmente no llevaron a cabo.
Durante la alcaldía de Podemos el alcalde Pla volvió 
a desempolvar el  proyecto de la piscina, pero 
en vez de continuarla en la ciudad deportiva, se le 
antojó traérsela más cerca de casa cambiándola 
de ubicación a la  avenida Leopoldo Querol, para lo 
cual hubo que hacer un nuevo proyecto, además de 
tener que cambiar la calificación de los terrenos 
para uso deportivo, cosa que de haberse quedado en 
la ciudad deportiva, estos trámites no hubiesen sido 
necesarios porque ya había un anteproyecto hecho y 
los terrenos ya eran deportivos.
En estos menesteres se esfumó el poco tiempo que 
quedaba para gastar los fondos del Plan Camps, y 
al no poder llegar a la piscina en la nueva ubicación, 
para no perderlos, desempolvaron nuevamente el 
proyecto del carril lúdico-deportivo porque se podía 
iniciar sin apenas demora.
Seguramente no seré el único que piense que, más 
que un carril, a  Vinaròs le falta una buena piscina 
cubierta en la ciudad deportiva, ni tampoco el único 
que lamente que por un capricho del alcalde de 
Podemos, jaleado por los concejales de Compromís, 
y con la espantada de los concejales socialistas 
quienes, por coherencia a lo que habíamos impulsado 
durante nuestra coalición de gobierno, en vez de 
forzar a sus nuevos socios a proseguir con lo que 
ellos y nosotros habíamos iniciado, se plegaron al 
capricho del anterior alcalde que con su decisión 
caciquil tumbó la piscina.
Por ello yo considero a los socialistas y al actual alcalde 
-que entonces era el primer teniente de alcalde- tan 
responsables del desastre de la piscina, o más 
si cabe, que a Podemos y a Compromís. Estando 
los socialistas dentro de aquel equipo de gobierno 
tenían toda la fuerza para imponer al resto de sus 
socios lo que ya habíamos decidido ellos y nosotros 
seis años antes. Ya nos explicarán por qué no lo 
hicieron, porque con aquella pueril excusa de que 
“queremos la piscina en ciudad deportiva, pero 
tendremos que acatar lo que decida la mayoría del 
equipo de gobierno” lo que hicieron fue hacer el 
ridículo y cargarse la piscina.
Y ahora, el premio de consolación que nos queda es 
el “carril que ve”, así es que “espavil”!!

En agost Feminicidio.net computà 13 dones 
assassinades en el context de la violència 
masclista, però la Llei de violència de gènere 
només en contempla 6. Existeixen moltes 
formes de violència cap a les dones que se’ns 
presenten com invisibles o encara pitjor, 
com normals. Un exemple és el “sexting” 
o difusió de continguts de tipus sexual, 
principalment fotografies o vídeos, produïts 
pel mateix emissor, a través del telèfon 
mòbil o altres dispositius. Segons la “Guía 
sobre adolescencia y sexting: qué es y cómo 
prevenirlo?”, aquesta pràctica està cada 
vegada més estesa entre els/les adolescents. 
El contingut que es comparteix pot començar 
com un joc inofensiu en un suposat entorn 
de confiança o pot ser fruit d’una insistència 
per part del receptor. Malauradament amb el 
pretext d’agradar, complaure o d’encaixar en 
el grup d’iguals, els/les menors adolescents 
acaben enviant amb freqüència contingut 
explícitament sexual. De la mateixa manera, 
cada vegada més adults incorporen el sexting 
com un joc en les seues relacions íntimes. 
En ambdós contextos existeix el risc què el 
contingut es difonga massivament sense 
consentiment o s’utilitze com amenaça 

(sextorsió), venjança (pornovenjança) i despit, 
la qual cosa pot derivar en el fustigament 
social de la persona que apareix a les fotos o 
vídeos i en la indemnitat sexual si aquesta és 
menor. Aquesta difusió la realitzen amb més 
freqüència els homes, convertint a les dones 
en les principals víctimes i transformant 
el sexting en una forma més de violència 
masclista. Recordem el cas de Verònica, la 
treballadora d’IVECO que es suïcidà en 2019 
a causa de l’assetjament perpetrat pels seus 
companys de feina arran de la difusió, sense 
consentiment, dels seus vídeos íntims. Cal 
recordar que el sexting, tot i no estar reconegut 
com a violència de gènere, sí que constitueix 
un delicte des de 2015 i qualsevol persona 
que difonga material íntim audiovisual sense 
consentiment pot estar imputada. Per tant en 
la nostra mà està, per una banda, respectar 
els límits i per l’altra denunciar els casos de 
sexting que coneixem. 
La llibertat sexual que totes mereixem no 
pot estar separada del respecte a la nostra 
intimitat. L’educació sexoafectiva ens pot 
ajudar a acabar amb aquest comportament 
masclista.

Femme Força VinaròsSEXTING

X JORNADES DE LA CUINA DEL

RANXO
MARINER
DEL 18 DE SETEMBRE AL 18 D’OCTUBRE
VINARÒS 2020

M
ESURES DE SEGURETAT COVID-19

 
 @turismevinaros
 TurismeVinaros
 Turisme_Vinaros
 www.turisme.vinaros.es
 www.amarvinaros.com

Turisme

PREMIS
Participa en el sorteig de  
dos dinars o sopars per a dos 
persones en dos dels restaurants 
participants en les jornades.

Emplena el qüestionari mitjançant 
un codi QR que et proporcionarà 
el restaurant al finalitzar aquesta 
experiència gastronòmica.

INFO MENÚS
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Andrés Albiol Esponja arbre de ping-pong 

Mar con tregua otoñal
Tras dos semanas con vendavales y oleajes, la presente reinó la calma y las cuatro jornadas laborales, 
al ser festivo el viernes, se faenó con normalidad (excepto la llum). Y las valoraciones en lonja estaban 
estables.

La pesca de arrastre, los ocho bous subastaron a diario langostino, cigala, gamba, calamar, choquito, 
pez de S. Pedro, pescadilla, salmonete, peluda, rape, gallo, móllera, galera, caracol, pulpo blanco, 
canana y morrallas.
El cerco, las traíñas operan por el litoral de Castellón y Alicante tras el peix blau.
Los artes menores, cuatro barquitas trasmalleras calan a la sepia y mabre. Dos (1 de Castellón) al 
pagel, lecha y jurela. Tres al lenguado, rombo y raya. Y dos pescan por las inmediaciones de las islas 
Columbretes a la langosta, bogavante, cabracho, dentón y brótola.
El palangrillo costero, tres embarcaciones pillan con este arte de anzuelos lubina, dorada, pargo y 
sargo.
Y los recolectores de pulpo roquero con cadufo, tres barcas (1 de Benicarló) atrapan con estos 
recipientes de arcilla ejemplares de 1 a 2 kg.

Ecos de ‘Mar’; Consumo de pescado en España (y III)
Los datos del MAPA referidos al 2019 detallan los productos que llevan nuestra cesta de la compra, con 
los correspondientes % en kg y € que ya recalcamos. El informe también hace hincapié en la deriva 
que hacemos hacia productos listos para consumir en platos o bandejas preparadas. Igualmente 
dice que los españoles consumen menos proteínas. Preocupante es que las consumiciones de 
pescados en los últimos 12 años ha caído sobre un 20% en nuestro país. Y por  ultimo narran que 
preferimos comprar en supermercados y autoservicios el 48%, tiendas de descuento el 15,4%, 
tiendas tradicionales el 13,3%, hipermercados 13,2% y e-commerce el 1,6%. 

És una rara esponja marina de les grans 
profunditats. Té la particularitat que és 
carnívora, perquè si la majoria d’esponges 
amb els seus porus superficials filtren 
l’aigua ajudades per les seues cèl·lules per 
a absorbir material orgànic, etc., amb que 
es basa la seua dieta, respirar, etc. Esta en 
canvi atrapa per a menjar animals marins. 
En castellà també és anomenada esponja 
árbol de ping-pong. El seu nom científic 
és Chandrocladia lampadiglosus. És un 
Porífero, invertebrat marí, pertanyent 
al gènere de la classe Demosponges, 
que està composta per suaus espícules 
de sílice, espongina, etc. Està ancorada 
al substrat per mitjà de rizoides, amb 
un cos en forma oval. Té prolongacions 
en branques que acaben en esferes 
inflables que són translúcides. Talla 50 
cm. Hermafrodites. Per a reproduir-se, 
el mascle allibera els seus productes 
sexuals en forma d’esperma a l’aigua, 
que és absorbit per un altre individu en 
funció de femella i es fecunda els òvuls. 
Després són alliberats els ous per a 
convertir-se en larves que naden lliures 
entre les corrents, per a posteriorment 
fixar-se sobre l’arena o roques i començar 
a créixer. Per a alimentar-se utilitza les 
espícules en forma de ganxo o tentacles 
amb pues i captura xicotets animals 
com a copèpodes, etc., que li porten les 
marees. Una vegada capturada la presa 
l’embolica amb una membrana i comença 
a digerir-la. Només utilitza el sistema 
aqüífer amb canals o cambres vibra’ls 
per a unflar-se corporalment i aparençar 
les entrellaçades figures de pilotetes 
del tenis de taula. Habiten fins als 3.000 
m de profunditat sobre fons fangosos. 
De textura rígida però pot trencar-se 
fàcilment.

PARTES ESTADISTICS PESQUERS PER MODALITATS I ESPECIES DEL MES DE SETEMBRE  DE L’ANY 2020 (I)

Xarciers a bord llevant les seues captures de la xarxa

PEIXOS:  
Seitó (Boquerón)                    101 kg
Escrita (Raya)                         168
Besuc (Besugo)                         36
Voga/Xucla(Boga/Picarel)      377
Cavalla (Caballa, Verdel)        764
Vetes (Cintas)                                85
Congre (Congrio)                         638
Gall (Pez de S. Pedro)                   31       
Orà (Muixarra, Dorada)             3.621
Mussola (Cazón, Escualos)             1
Móllera (Fanéca)                        1.063
Gallineta (Cabracho)                        1
Sorell (Jurel, Chicharro)             5.958
Asparrall (Raspallón)                 2.015
Palá (Lenguado)                             96
Lliri (anjova)                                   790
Llobarro (Lubina)                              7
Aranya (Araña, Vívora)                  832
Pagell (Pagel, Breca)                  5.667

Peluda (Solleta)                             587          
Lluç (Pescadilla, Merluza)         10.434
Rap (Rape)                                 2.759
Aspet (Espetón)                            291
Jurioles (Rubios, Lucerna)          1.482    
Moll (Salmonete)                       11.547
Morralla (Serranos, etc)             1.842
Sardina (Sardina)                          551
Letja (Lecha, Pez limón)               281               
Sorella (Jurel real)                        378
Llisa (Mújol)                                 278
Pagre (Pargo)                                  1
Biso (Bis, Estornino)                     135           
Gatet (Pintarroja)                           34
Roncador (Roncón)                         5
Rata (Miracielo)                            105
Misèria (Bruixa, Gallo)                      5
Saboga (Alosa)                               22
Dèntol (Dentón)                                5
Rom (Rèmol, Rombo)                     48  

Palaí (Acedia)                                   1   
                                                 _______
Total.............................    53.044
CRUSTACIS:  
Cranc de paleta (Cangrejo)        306
Cranc blau (Cangrejo azul)          11
Escamarlà (Garagant, Cigala)      18
Llagostí (Langostino)                    1.438    
Galera (Estomatoideo)                  3.954
Llangosta (Langosta)                           4
Gambes (Quisquilla, Camarón)      144
                                                             ______                                                      
Total....................................    5.873
MOL·LUSCOS:
Calamars (Calamares)                 1.226
Sepió punxa 
(Choquito)                  233 
Canana (Pota, Volador)               1.658
Sèpia (Choco, Jibia)                     1.042
Polp roquer (Pulpo roquero)         2.856

P. blanc (P. blanco)                         803
P. mesquer (P. almizclado)              183
Polpa (P. patudo, Pulpón)                36
Caragol punxent (Cañailla)          51                           
                                                ____      __
    Total……………….…        8.084
Total Arrossegament.......     67.002

PEIXOS:
Seitó (Boquerón)                      2.656
Sorell (Jurel)                                    4
Lliri (Anjova, Saltator)                212
Letja (Pez limón, verderol)       2.415
Sorella (Jurel real)                     4.451
Llises (Lisas)                                295 
                                               _______
Total .........................              10.033 
MOL·LUSCOS:
Canana (Volador)                             8
Total Cerco .................           10.041
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X. Flores
El Pabellón Polideportivo de Vinaròs 
ha estrenado un  nuevo parqué, tras 
procederse a la retirada total del anterior, 
que ha durado tan solo un año por 
defectos en su instalación que afectaban 
negativamente a la práctica deportiva. 
El nuevo parqué ha sido instalado por 
la empresa  Nuvasports Actividades 
Náuticas y Deportivas S.L, tras adjudicarse 
la actuación por un importe de 82.000 
euros la licitación a la que concurrieron 
seis empresas.
La manera de instalar el nuevo piso ha 
sido diferente, al haberse asentado sobre 
unos listones y no sobre el suelo, como 
se hizo la vez anterior, como ha explicado 
el concejal de Deportes, José Chaler. Los 
clubes que entrenan habitualmente en 
el pabellón ya han comprobado que el 
botado de los balones es el adecuado 
y que no hay tantos resbalones como 
sucedía anteriormente. 
El parqué del pabellón polideportivo fue 
totalmente sustituido en el año 2018, 
pero desde entonces las quejas de las 

entidades deportivas fueron numerosas. 
Hasta tal punto que en noviembre de 
2019 los clubes que habitualmente 
entrenan en este  recinto  municipal 
denunciaron las malas condiciones en 
las que practicaban deporte debido a 
la carencia de infraestructuras y la mala 
calidad del parqué, al resultar resbaladizo 
y provocar lesiones, además de haber 
zonas donde la pelota no botaba.  
Desde el Ayuntamiento se probaron 
diferentes soluciones antes de proceder 
de nuevo al cambio, entre ellas la 
instalación de un producto en la pista 
para minimizar los resbalones y permitir 
un mejor agarre a patines y calzado 
deportivo, aunque se trató de una 
medida provisional hasta poder proceder 
a una nueva sustitución del pavimento. 
Ahora el Ayuntamiento de Vinaròs está a 
la espera de la resolución del proceso que 
hay abierto con la empresa que instaló 
el anterior parqué con el objetivo de 
recuperar la inversión que el consistorio 
efectuó entonces.

El pasado domingo se celebró en el campo de tiro olímpico situado 
en Torres de Segre (Lérida) el campeonato de Catalunya FClass 200 
metros, con participación del vinarocense Juan Ripoll Ferreres, que 
quedó en segunda posición.
Se trató de una competición muy exigente con un nivel muy alto 
de los tiradores, ya que los tres primeros firmaron en las tres series 
100+100+100 puntos. Al final, solo los Vuls, o moscas, definieron 
un poco más las posiciones, aunque por lo mínimo.

El pabellón polideportivo de Vinaròs estrena parqué
El anterior, que tenía solo un año, tuvo que ser sustituido por defectos en su instalación

Juan Ripoll, segundo en el campeonato 
de Catalunya FClass 200

Informació important per a les col·laboracions
Nou e-mail del Diariet

El correu del Diariet enlloc de diariet@vinaros.org és:
diariet@vinaros.es
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 Segueix l’handbol en competició i cal destacar el 
debut lliguer de l’equip cadet femení després de 
molts anys sense equip de xiques a Vinaròs. Encara 
que van perdre, cal destacar les ganes que es van 
posar.
    El cadet masculí va debutar en una gran victòria 
i el juvenil continua ferm al capdavant de la 
classificació.
  El debut del senior es va ajornar per problemes en 
les fitxes per part del Nules, coses increïbles a estes 
alçades, però ells sabran.
         
      Cadet fem. Pref. 1 fase Cst1
      Artclínic C. BM. Vinaròs.     5
      C.Almassora BM.  32
    Vinaròs. Aitana, Saray, María, Oda, Sonia, Minerva, 
Claudia, Laia, Olga i Joana.
        Després de molts anys es va poder gaudir de 
l’ handbol femení al Llagostí Arena i com tots els 
principis serà dur, però este equip a ganes i lluita no 
els guanya ningú. Molta feina per davant i   il·lusió 
per poder-la fer ben feta. Ànims i a seguir així.
           
     Cadet masc. Pref.1 fase Cst1
    Rest Altomira Alto Palanca 17
   Artclinic C. BM. Vinaròs.                   18
     Vinaròs. Amare, Martín(3), Ibai(2), Héctor(1), Juan 
Pedro(3), Marc(1), Sergio(5) i Carlos(3).
           Partit molt igualat el disputat en el Pavelló 
Municipal de Navajas.

Moltes imprecisions en atac per part nostra, han 

marcat este començament de lliga. Encara que els 
locals només han arribat al final de la primera part 
en un gol d’avantatge.

La segona part els d’Altura han sortit millor, i s’han 
posat a quatre gols de diferència al seu favor. Però 
en una boníssima gestió de l’atac-defensa dels 
vinarossencs s’ha arribat a empatar, i fins i tot, 
guanyar d’un gol al final de partit.

Aquesta victòria tan ajustada ens ha de donar alè i 
forces per treballar dia a dia per competir com un 
equip fins a l’últim segon.

Ara ens hem de posar les piles i pensar que acabem 
de començar la temporada.

Així que amb TREBALL i   amb FORÇA s’obtenen el 
résultats desitjats

ENDAVANT CADETS!!!!!

   Juv. Masc.pref.1 fase Cst1
    Sporting Benicarló.   11
  Artclínic  C.Bm.Vinaròs.           21
      Vinaròs. Nogales, Tomás(3), Sergio(1), Marcos(1), 
Juan(1), Víctor(3), Raga(7) i Didac, Ayza(3).

    Partit sense història el jugat a la pista benicarlanda. 
Bé, sí, en una història i preocupant. La tonteria que 
hi ha a molts llocs de prohibir jugar en resina està 
fent impossible controlar la pilota per a tots els 

jugadors i desvirtua els partits.
    El partit del dissabte va ser una clara demostració, 
es van perdre infinitats  de balons i van fallar molts 
gols clars per no poder fer se amb la bola.
    Pel que fa al partit, es va demostrar la diferència 
entre el Benicarló “B” i el nostre equip, el partit front 
el “A” serà un altra història, però ja arribarà.
       El Vinaròs va sortir molt seriós en defensa 6-0, 
frenant en sec els atacs dels de casa, però en atac es 
va fallar el 79% dels atacs a més de 8 de 12 penals 
a favor.
      Els nostres teníen el punt de mira desviat, 
però ens quedem en la bona faena defensiva i 
en les jugades que es feien en atac, per damunt 
del resultat es volia jugar i només va faltar la 
finalització.

Equip cadet masculí

HANDBOL
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El pasado domingo se dieron cita en el dique de 
Levante nuestros grandes campeones, los socios 
infantiles del Club de Pesca Vinaròs. En esta ocasión 
12 de nuestros socios más pequeños disputarían 
el último social de esta atípica temporada desde 
las 9:30 hasta las 12:45. Soportando un viento en 
exceso molesto para la práctica de nuestro deporte, 
todos ellos disfrutaron de la competición bajo la 
supervisión siempre de un adulto por participante, 
en aras de su seguridad. La clasificación resultó como 
sigue:
1º clasificada Ainhoa Queral, con 38 peces, y por 
tanto, mayor número de peces.
2º clasificado Alex Queral, con 33 peces.
3º clasificado Erik Rubio, con 31 peces.
Es por algo que en esta ocasión, como siempre que 
se trata de infantiles, hablamos de peces y no de 
capturas, puesto que los más pequeños siempre nos 
exigen que todos los peces sean devueltos al mar 
con vida, dándonos una vez más una lección con 
respecto a lo bonito de nuestro deporte que es la 
pesca.
Tras finalizar el concurso, tuvo lugar en Telepizza la 
comida infantil de fin de temporada, con entrega 
de premios para todos los participantes. En una 
temporada marcada por la situación extraordinaria 
provocada por el Covid-19, el presidente David Bosch 
agradeció a los más pequeños su comportamiento 
ejemplar por su respeto al protocolo sanitario 
marcado, es decir, uso obligatorio de mascarillas, 
distancia de seguridad,… Cada día aprendemos más 
de nuestros pequeños, y es necesario destacarlo. 

La clasificación final de la regularidad acabo así:
1ª clasificada Ainhoa Queral, 2º clasificada Sandra 
Sabaté,3º clasificado Erik Rubio, y del 4º hasta el final 
los siguientes: Joan Soto, Alex Queral, Efrén Garcia, 
Alvaro Tronco, Lucia Sesé, Ian Benet, Asier Quixal, 
Kevin Bosch, Alan Pla y Valentina Gilliberti. Sois 
todos unos verdaderos campeones a la altura de los 
llamados galácticos de cualquier otro deporte.
Desde estas líneas queremos agradecer a Telepizza, 
y en especial a su gerente Ramón, que por segundo 
año haya colaborado con nuestros pequeños de 
manera desinteresada, haciendo que cada concurso 
fuera especial para nuestros infantiles, y como no, 
también para los adultos asistentes. Es de agradecer, 
que en momentos tan difíciles como el actual, 
empresas y gente como tú ayude a los clubes como 
nosotros. Entendemos y extendemos nuestro éxito 
como el tuyo propio, Ramón. De parte de nuestros 
peques, gracias de todo corazón.
Llega el final de temporada, y también es necesario 
agradecer a los medios locales la difusión de nuestro 
deporte y, en particular de nuestro club. Es de 
agradecer que El Diariet de Vinaròs haya publicado 
todas nuestras crónicas, fotos, comentarios, en su 
totalidad, sin recortarnos ni una sola línea. Somos 
conocedores de la dificultad de dirigir, editar y 
publicar un semanario, NUESTRO SEMANARIO, como 
éste, y que permitáis dar difusión a un deporte, 
no tan minoritario como algunos creen, como el 
nuestro, de verdad que nunca seréis conscientes del 
agradecimiento que os tenemos, y de lo que nuestro 
deporte y nuestro club os debe.

Por último agradecer a nuestras autoridades 
Ayuntamiento, Policía Local, Guardia Civil y Puertos, 
por facilitarnos desarrollar nuestra actividad 
deportiva con la mayor de las normalidades.
Por último, sólo nos queda animar a todo aquel 
que quiera que su pequeño gran campeón disfrute 
de nuestra liga infantil, siempre desde el respeto 
a la naturaleza, al compañerismo y a los valores 
propios de nuestro deporte, se ponga en contacto 
con cualquier persona de nuestro club, pues desde 
ya mismo tanto la Junta como el resto de socios 
ponemos todos nuestros esfuerzos en la preparación 
de la próxima liga Telepizza 2021.
Como siempre, gracias, y a seguir disfrutando de la 
pesca deportiva, con responsabilidad y respeto por 
el medio ambiente.

CPAV
El pasado sábado 2 de octubre, 
el Club Patinatge Artístic Vinaròs 
se desplazó a Xeraco (Valencia) 
para participar en la 2ª Prueba de 
Iniciación. 
En esta ocasión, sólo se pudieron 
presentar dos patinadoras, debido 
al parón de los entrenos durante 
varios meses por la situación de la 
pandemia. El evento se desarrolló 

a puerta cerrada y cumpliendo 
estrictas medidas de seguridad. 
Por parte del club, felicitar a 
Adriana Martínez y Laia Monfort 
por haber superado con éxito 
el Nivel 4 y la entrenadora Irene 
Tomás por su buena labor en 
el club y animar al resto de las 
patinadoras a seguir trabajando 
para el siguiente pase de nivel.

Liga Telepizza Club de Pesca Vinaròs

El Club Patinatge Artístic Vinaròs, en la segunda prueba de iniciación
Adriana Martínez y Laia Monfort superan con éxito el Nivel 4
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EMIARE
ESCOLES MUNICIPALS D’INICIACIÓ, ANIMACIÓ 

I RECREACIÓ ESPORTIVA

Més info en la 
web del CME: 
esports.vinaros.es

INSCRIPCIONS A PARTIR DEL 15 DE SETEMBRE 

NOMÉS EN LÍNIA A LA PÀGINA: 

https://inscripcions.vinaros.es

EF  DE BASE (EFB): EI4 (P4) I EI5 (P5) 

MULTIESPORT: DE 1r A 6é DE PRIMÀRIA 

AERÒBIC INFANTIL: DE 3er A 6é DE PRIMÀRIA

VINARÒS 2020/2021



10 octubre de 2020

27

Tauler Municipal

ANUNCIO DE COBRANZA
De conformidad con lo establecido en el artículo 62.3 de la Ley 58/2003, de 17 de diciembre, General Tributaria, se pone en conocimiento de los 
contribuyentes que está en periodo  voluntario de pago la Tasa por la entrada de vehículos a través de las aceras (VADOS)  correspondiente al año 
2020.
Plazo de ingreso en voluntaria es del 15 de septiembre al 15 de noviembre de 2020 (ambos inclusive). 
Los sujetos pasivos que tengan domiciliado el pago, recibirán el adeudo en su cuenta el próximo 5 de octubre de 2020. En el caso de que algún 
contribuyente que, sin tener domiciliado el pago, no haya recibido el documento de ingreso en su domicilio o lo hubiera extraviado, deberá solicitar un 
duplicado en el Departamento de Tesorería del Ayuntamiento, donde también se deberán comunicar los posibles errores en los datos que aparezcan.  
Lugar donde efectuar el pago: Los contribuyentes que no hayan domiciliado el pago podrán hacerlo efectivo en las oficinas de las entidades 
colaboradoras indicadas en el documento de ingreso.
Transcurrido el plazo de ingreso voluntario sin que se haya satisfecho la deuda se iniciará el período ejecutivo, de acuerdo con el tenor de los artículos 
26, 28 y 161 de la Ley 58/2003, de 17 de diciembre, General Tributaria, lo que determinará la exigencia de los intereses de demora, así como los 
recargos que correspondan y, en su caso, de las costas del procedimiento de apremio.
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Què és?

És un suport que s’ofereix al domicili, o des d’ell, a persones o famílies, 
amb l’objectiu d’augmentar la seua qualitat de vida i aconseguir un 
major benestar.

A qui va dirigit?

A aquelles persones que tinguen dificultats per portar una vida 
quotidiana satisfactòria a la seua pròpia casa, per motius d’ancianitat, 
malaltia, aïllament o sobrecàrrega de tasques o responsabilitats, i no 
compten amb prou ajuda de la seua família, veïns i amics.

Quins són els objectius

- Millorar les condicions generals de la vivenda, l’estat de 
salut i d’ànim, i facilitar el contacte social si així es desitja.
- Procurar que les persones o famílies recuperen o 
augmenten la seua capacitat per desenvolupar-se i així no hagen de 
dependre de ningú, sempre que sigue possible.
- Evitar que la problemàtica els obligue a sortir del seu medi 
habitual.

- Fomentar la col·laboració i la solidaritat de veïns, familiars 
i amics.

Què ofereix?

- La millora de les condicions generals de la casa.
- Ajuda en la higiene personal.
- Acompanyar a fer gestions, visites mèdiques, compres...
- Oferir possibilitats per ocupar el temps lliure de forma 
gratificant.
- Ensenyar a portar una vida sana.
- Cooperar en la rehabilitació de malalts.
- Realitzar cures senzilles.

Informació i tramitació de sol·licituds: 

Ajuntament de Vinaròs
Regidoria Benestar Social
Pl. de Sant Antoni, 19
De 9’00 a 14’00 h.
Tel. 964 45 00 75

AJUNTAMENT DE VINARÒS
 REGIDORIA DE BENESTAR SOCIAL
1. EL SERVEI D’AJUDA A DOMICILI
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Parròquia Arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 19.00 h 
Dissabte: 9.00, 19.00 h.  Diumenge: 9.00, 12.00 i 19.00h. 
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 10.30 h.
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. 
Dissabte: 8.30 i 19.30. Diumenge: 9.00, i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Diumenge: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Diumenge: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts estudi 
bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Diumenge: 11 h

HORARI DE MISSES

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 77 06
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Vinataxi 600 600 333

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86
OMIC 964 40 77 00

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 40 56 15
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
La Farmacia de guardia realizará un turno de 24h (de 9.00h a 9.00h). 

Entre las 24h y las 8.00h, únicamente se realizarán dispensaciones con 
receta médica y se deberá llamar a la policía local 964 40 77 04

10 octubre TORREGROSA Av. Llibertat, 9

11 octubre PITARCH c. del Pilar, 120

12 octubre VINARòS FARMACIA av. País Valencià, 15

13 octubre FERRER pl. Sant Antoni, 39

14 octubre ROCA San Francisco, 6

15 octubre GUIMERÀ Pl. Parroquial, 11

16 octubre ADELL P. Picasso - Pio XII

TRENS VINARÒS- BARCELONA               TRENS VINARÒS-VALÈNCIA

El Diariet no es fa responsable de canvis i/o errors en els horaris. Cal consultar-los a www.renfe.es o al telf. 902 24 02 02 

VINARÒS‐BENICARLÓ‐PEÑÍSCOLA  
HORARIO DESDE EL 13 DE JULIO DE LUNES A DOMINGO (INCLUIDOS FESTIVOS) 

 

Vinaròs  Benicarló  Peñiscola    Peñiscola  Benicarló  Vinaròs    RENFE BENICARLÓ  PEÑISCOLA RENFE BENICARLÓ 
6:30  7:00  7:30    7:30  7:50  8:30    7:30  8:15  9:00 
7:00  7:30  8:00    8:00  8:20  9:00    9:00  9:45  10:30 
7:30  8:00  8:30    8:30  8:50  9:30    10:30  11:15  12:00 
8:00  8:30  9:00    9:00  9:20  10:00    12:00  12:45  13:30 
8:30  9:00  9:30    9:30  9:50  10:30    13:30  14:15  15:00 
9:00  9:30  10:00    10:00  10:20  11:00    15:00  15:45  16:30 
9:30  10:00  10:30    10:30  10:50  11:30    16:30  17:15  18:00 
10:00  10:30  11:00    11:00  11:20  12:00    18:00  18:45  19:30 
10:30  11:00  11:30    11:30  11:50  12:30    19:30  20:15  21:00 
11:00  11:30  12:00    12:00  12:20  13:00    21:00  21:45  22:30 
11:30  12:00  12:30    12:30  12:50  13:30       
12:00  12:30  13:00    13:00  13:20  14:00       
12:30  13:00  13:30    13:30  13:50  14:30       
13:00  13:30  14:00    14:00  14:20  15:00       
13:30  14:00  14:30    14:30  14:50  15:30       
14:00  14:30  15:00    15:00  15:20  16:00       
14:30  15:00  15:30    15:30  15:50  16:30       
15:00  15:30  16:00    16:00  16:20  17:00       
15:30  16:00  16:30    16:30  16:50  17:30       
16:00  16:30  17:00    17:00  17:20  18:00       
16:30  17:00  17:30    17:30  17:50  18:30       
17:00  17:30  18:00    18:00  18:20  19:00       
17:30  18:00  18:30    18:30  18:50  19:30       
18:00  18:30  19:00    19:00  19:20  20:00       
18:30  19:00  19:30    19:30  19:50  20:30     
19:00  19:30  20:00    20:00  20:20  21:00       
19:30  20:00  20:30    20:30  20:50  21:30       
20:30  21:00  21:30    21:30  21:50  22:30       
21:30  22:00  22:30    22:30  22:50  23:30       
22:30  23:00  23:30    23:30  23:50  00:30       
23:30  00:00  00:30    00:30  00:50  01:30       

 

 
 

Aviso: Nuevo horario a partir 8/6/20 
RESOLUCIÓN  de  29  de mayo  de  2020,  de  la  Conselleria de Política Territorial, Obras Públicas y Movilidad, por la que  se  adoptan  medidas  sobre  los  servicios  de  transporte 
público  regular  de  uso  general  de  viajeros  y  viajeras por carretera de  titularidad de  la Generalitat, en aplicación de lo dispuesto en el Real decreto 463/2020, de 14 de marzo, 
por el que se declara el estado de alarma para la gestión de la situación de crisis sanitaria ocasionada por la Covid‐19. [2020/3893] 

LÍNEA CATÍ-VINARÒS 
 

Lunes, Miércoles y Viernes no Festivos: 
 
 

Resto de días sin servicio. 
 

Catí  8:15     17:30 
Anroig  8:25     17:20 
Xert  8:30     17:15 
Sant Mateu  8:45     16:55 
Canet  9:00     16:45 
La Jana  9:10     16:35 
Traiguera  9:15     16:30 
S. Jordi  9:20     16:25 
Vinaròs  9:45     16:00 

 
 
 
Rogamos disculpen las molestias 

AUTOS MEDITERRANEO,S.A.            Castelló a 4 de Junio de 2020

Aviso: Nuevo horario a partir 22/06/20 
RESOLUCIÓN  de  29  de mayo  de  2020,  de  la  Conselleria de Política Territorial, Obras Públicas y Movilidad, por la que  se  adoptan  medidas  sobre  los  servicios  de  transporte 
público  regular  de  uso  general  de  viajeros  y  viajeras por carretera de  titularidad de  la Generalitat, en aplicación de lo dispuesto en el Real decreto 463/2020, de 14 de marzo, 
por el que se declara el estado de alarma para la gestión de la situación de crisis sanitaria ocasionada por la Covid‐19. [2020/3893] 

] 

Castelló – Vinaròs 

De Lunes a Domingo: 

CASTELLÓ ‐ VINARÒS 

IDA  VUELTA 
CASTELLÓ  6:00  13:00  20:00  10:00  17:00  0:00 
BENICÀSSIM  6:20  13:20  20:20  9:40  16:40  23:40 
PLAYETAS  6:30  13:30  20:30  9:30  16:30  23:30 
OROPESA  6:40  13:40  20:40  9:20  16:20  23:20 
RIBERA  6:50  13:50  20:50  9:10  16:10  23:10 
TORREBLANCA  7:05  14:05  21:05  9:00  16:00  23:00 
ALCALA  7:20  14:20  21:20  8:40  15:40  22:40 
STA. MAGDALENA 7:35  14:35  21:35  8:25  15:25  22:25 
BENICARLÓ  7:45  14:45  21:45  8:15  15:15  22:15 
VINARÒS  8:00  15:00  22:00  8:00  15:00  22:00 

*

Rogamos disculpen las molestias 
AUTOS MEDITERRANEO,S.A.  Castelló a 4 de Junio de 2020 

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  05 octubre 2020 12:46:05

Origen: VINAROS
Destino: BARCELONA (TODAS)
Trenes para el día: jueves 05 noviembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
00460 Intercity 14.32 16.18 1h. 46min. 30.00
00694 TORRE ORO 17.43 19.35 1h. 52min. 30.00
00264 Intercity 18.32 20.17 1h. 45min. 30.00
18096 REG.EXP. 18.43 22.25 3h. 42min. 17.60




